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|-%rva leta mojih raziskav o 
U/načinu oblačenja v Ribniški 

dolini nekoč so bila 
namenjena za pridobitev znan
ja, da bi čim bolj verodostojno 
oblikovala oblačila za folklorno 
predstavitev plesov iz Ribniške 
doline. Z možem Filipom sva 
plesala folkloro v mladih letih 
in v zadnjih letih ponovno pri 
veteranih folklorne skupine 
Tine Rožanc. Umetniški vodja 
dr. Bruno Ravnikarje raziskal 
plese, glasbila in pesmi 
Ribniške doline, oblačila pa so 
bila moje področje. V 
Narodnem muzeju v Ljubljani 
in muzeju v Ribnici sem iskala 
informacije, kaj je do sedaj 
znanega. Predel Ribniške 
doline oblačilno ni bil veliko 
raziskan. Pojasnili so mi, da so 
se nekdanje ljudske posebnos
ti v blagu in kroju ob koncu 
19. stoletja izgubile, tako da 
tod ni nič posebnega v 
oblačenju. Vedela sem, da so v 
mnogih manjših krajih po 
Sloveniji raziskali svojo oblačil
no dediščino, zato sem želela 
spoznati, kaj pa je le še takega 
ohranjenega v Ribniški dolini, 
kar bi obudilo in okrepilo 
zavest o tem, kako so živeli 
predniki. Trud ni bil zaman, 
saj sem našla dele starih 
oblačil, fotografije in spomine, 
ki so pričali o preteklosti.

Spoznanja sem povezala, da sem pridobila 
osnovno podobo takratnega oblačilnega videza. 
Prebivalci Doline so se oblačili skladno s 
premoženjskim stanjem in stanovskimi navadami. 
Za delovna oblačila so uporabili doma izdelane 
materiale iz lanene in volnene preje, kasneje tudi 
iz cenejšega tovarniško tkanega blaga. Nedeljska 
- ta boli oblačila so bila iz boljšega kupljenega 
blaga. Otrok je bilo veliko, denarja pa malo, zato 
so bili za vsak dan oblečeni slabo, v večkrat zakr
pana oblačila. Ponosili so vse, kar se je dalo pre
delati in pošiti. Večji del leta so hodili bosi. 
Takratne navade so narekovale, da so pri ženah 
ne vidijo lasje, vrat, roke in noge. Temu so služile 
rute, visoki ovratniki pri gornjem oblačilu z dolgimi 
oprijetimi rokavi in do gležnjev segajoča krila. Tudi 
za moške je veljalo spodobno, da so zmerom 
pokriti in nosijo srajce z ovratnikom ali brez in z 
dolgimi rokavi. Predpasniki pa so služili ob delu 
za obvarovanje oblačil. Iz boljšega blaga in 
okrašeni pa so imeli tudi praznični pomen. 
Pokrivalo in predpasnik sta obvezna sestavna 
dela ženske obleke pri delu in za največji praznik. 
Enako je veljalo za moška pokrivala.
Žensko delovno obleko so sestavljali: do gležnjev 
segajoče platneno ali barhentasto krilo na pas ali 
krilo s prsnim delom v enem kosu, spodnje krilo, 
oprijeta in pri vratu zapeta bombažna bluza, 
močnejši delovni predpasnik, navadna ruta, viso
ki čevlji za zavezat. Moška delovna oblačila so bila 
iz mezlana, raševine, grobega sukna ali debele 
flanele. Nosili so delovne srajce z dolgimi rokavi, 
ravne hlače brez robu ali pumparice z naramnica

Pogled v sasič/no skrinjo
V. DEL Piše: Alenka Pakiž

mi m podaljšanim zadnjim delom z dvema gum
boma, za pripenjanje naramnic. Včasih so oblekli 
suknjič, obvezno pa brezrokavnik in pokrivalo. 
Pokriti so bili s čepicami, slamniki in klobuki, poz
imi z volnenimi kapami in polhovkami, 
čevlje in škornje so okovali, da so dlje zdržali, 
čevlje so zavezovali do gležnjev. Kovači so pri 
delu potrebovali še usnjen predpasnik, lončarji in 
krošnjarji iz grobega platna, peki in mesarji pa iz 
finejšega. To je veljalo tako za trške kot za 
okoliške prebivalce.

Poroka v Rakitnici leta 1907. Svatje, tudi otroci, nosijo bouša oblačila. 
Nepisano pravilo je bilo, da sta si nevesta in ženin dala za poroko narediti čim

BOU IMENITNA OBLAČILA.

Nedeljska oblačila so bila iz boljšega kupljenega 
blaga in so tudi v kroju posnemala trški videz. 
Vsaka ženska je imela vsaj eno boljšo obleko iz 
žameta, svile ali tafta. Gornji del je bila oprijeta 
jopa, podaljšana in razširjena preko pasu, krilo

2. Šivilja Francka Pahulje (1913 -1997). 
Izučila se je v Bukovici pri izvrstni šivilji 
Benčinovi. Ta je v uk jemala dekleta, ki so po

TREH LETIH POSTALE IZUČENE ŠIVILJE.

ozko v pasu, krojeno v več pol, spodaj široko in 
dolgo do gležnjev. Preko so zavezovale predpas
nik iz boljšega tanjšega blaga, obšit s čipko ali 
vezen, spodaj pa podkrilo. Lase so pokrile s 
praznično židano ruto ali žakardno šerpo, ob 
posebnih priložnostih pa z belo pečo. Moške 
obleke iz kupljenega finega sukna so bile boljše
ga kroja, srajca iz finega bombaža ali pikeja z 
visokim ovratnikom, včasih tudi s predsrajčnikom, 
ovratnikom in manšeti, ki so se posebej pripenjali 
k srajci. Zraven so sodile široke kravate, pri 

premožnejših tudi 
kravatna igla, sukn
jiči in suknje ter 
klobuki in čepice, 
kupljeni pri mest
nih klobučarjih ali 
na sejmih.
Tudi otroci so bili 
za k maši oblečeni 
v boljšo obleko in 
obuti.
Vsa ta spoznanja 
sem uporabila pri 
risanju skic za folk
lorne kostume. 
Potrebovala sem 
še vedenje o 
starem načinu kro
jenja.
Vse o tem pa sem 
zvedela pri šivilji 
Francki Pahulje, 
rojeni v Bukovici. 
Francka je bila 
izvrstna šivilja, ker 

jo je to delo veselilo in se je sama izpopolnila v 
krojenju. V posebno veselje ji je bilo, kadar je 
jemala nov kroj po mestno šivanih oprijetih jopah 
in krilih, potem pa ga prilagodila strankinim 
meram in postavi. Spreminjala je lego in globino 
všitkov, obseg rokava, če je imela stranka močne 
nadlakti, hrbtno dolžino, kadar je imela stranka 
sključeno držo. Znala je svetovati, katere tkanine 
najbolj ustrezajo za izdelavo posameznega 
oblačila. Govorila je, da je umetnost urezovanja 
tkanine zelo preprosta za tisto šiviljo, ki pozna 
osnovna pravila in da je dobro šivana taka obleka, 
ki se prilagaja pri ovratniku, rokavih in v pasu. 
Sama je risala kroje za zvončasto krilo, posebno 
oblikovane bluze in obleke. Papirnati kroj je pola
gala na blago, ga s kredo obrisala, odrezala toliko 
širše, da je ostalo za šive in rob, potem pa je piki- 
rala z ročno hefto. Pri delu se je držala vrstnega 
reda, poznala je različne ročne in strojne šive in 
vedela, kako trdno je treba prišiti posamezni del. 
Svoje šiviljske veščine je uporabila pri šivanju 
obrob iz čipk, žametnih trakov in drugega okrasja. 
Za čvrste materiale je potrebovala bombažni 
sukanec, normalno debel za vse šive, všitke in 
ročno šivanje, in debelejše šivanke.
S tanko bombažno ali svileno nitjo in tanjšimi 
šivankami je izdelovala gumbnice pri tankih tkani
nah. Uporabljala je šivalno prejo različnih barv.

NADALJEVANJE NA STRANI 30
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Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica.
Uredniški odbor: 

Alenka Pahulje - odgovorna urednica

Naslov:
Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica 

Tel.: 8369 765/8372 023

fA Metka Tramte - članica E-pošta: reseto.ribnica@siol.net

J/ Zdenka Mihelič - članica FAKS: 8361 091
Programski svet: Jože Tanko, Darja But, Izid naslednje številke:v

M
Vesna Horžen, Benjamin Henigman, 

Majda Vrh, Pavel Hočevar
24.. februar 2006

Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št.

u

-L1/

Lektorica: Tanja Debeljak
Trženje oglasnega prostora:

89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se 
obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Marko Modrej, GSM: 041-536-889 V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si
Tisk in prelom strani: pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si

'1'
KVM Grafika, Ribnica. pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v

Naklada: 3.200 izvodov našem glasilu.

D

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

13. februarja 2006

Članki v časopisu niso uradno 
mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici: 
(Marko Burger) 

In ujel je kapljo...
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Minister Janez Podobnik na okoljskem obisku

Regija upa na moderno hitro 
* cesto

Hitra cesta je legitimna možnost, ki jo bo morda možno še letos 
umestiti v proračun obnove državnih cest, je dejal Podobnik.

Srečanje z ministrom za okolje in prostor 
Janezom Podobnikom je bilo po županovih 
besedah načrtovano že dlje časa, udejanjilo pa 
se je v začetku tega leta, 5. januarja.
V prostorih sejne sobe na ribniški občini so se 
zbrali predstavniki ministrstva (MOP) skupaj z 
direktorico Direktorata za prostor, 
vodjema sektorja za javne službe 
varstva okolja in sektorja za vode.
Opazen je bil tudi svetovalec minis
tra mladi Dušan J. Gačnik iz 
Sodražice, ki je kandidiral za mesto 
poslanca na zadnjih parlamentarnih 
volitvah in presenečal volilno telo s 
svojo izrazito odločnostjo.
Aktivnosti glede lokacijskega načrta 
glavne ceste Škofljica - Petrina, 
odlagališče nenevarnih odpadkov v 
Mali gori, oskrba z vodo in problem 
zadrževalnika v Prigorici so bila 
temeljna vprašanja, o katerih so se 
pogovarjali z župani Ribnice,
Sodražice in Loškega Potoka, 
direktorjema Hidrovoda in 
Komunale ter vodjo ribniškega 
oddelka za okolje in prostor.
Ribniško občinsko stran je 
najbolj zanimalo, ali bo deponija 
dobila zeleno luč za širitev in 
dodatnih 1000 kv. m. Gradbeno 
dovoljenje je pridobljeno, 
potrebno pa bo preveriti 
ustreznost kraškega terena in 
določiti status odlagališča, je 
dejal minister, ki se zaveda, da bi 
tako Ribnica za nadaljnjih osem 
let uredila problem odpadkov.
"Smo v fazi rebalansa opera
tivnega programa, zato je zdaj 
dobra priložnost, da se predlog 
širitve upošteva."
Podobne tolažbe so bili župani 
deležni tudi glede upanja, da bi 
glavna cesta G2-106 dobila sta

tus moderne hitre ceste. Občine pričakujejo, da 
bo sprejet državni lokacijski načrt glede 
obvoznice Škofljica in minister je prepričan, “da je 
letos dobra priložnost, ker se bo delal program 
obnove državnih cest."
Območje Natura 2000, kamor sodi velik del regi-

Toliko medijske pozornosti že dolgo ni bil deležen kak državni

FUNKCIONAR. KAR 10 PREDSTAVNIKOV MEDUEV SE JE ZBRALO NA KUPU, 
KAR KAŽE NA VELIKO POMANJKANJE POZORNOSTI, KI JO DRŽAVA NAMENJA
tej regiji. Vladni obisk naj bi le-ta dočakala šele aprila.

Sobivanje z medvedi je zaradi 
pomanjkanja časa komaj prišlo na 
dnevni red srečanja, rečeno pa je 
bilo, da bo v dveh mesecih 
pripravljen letni program odvzema 
velikih zveri. Efova ocena popu
lacije rjavega medveda se zdaj 
giblje med 500 in 700 osebki, na 
kar so strokovnjaki tega področja 
vedno znova tudi opozarjali. V 
osrednjem območju, kamor sodi 
tudi naše, bo tako možen 10-15% 
odstrel vseh osebkov. Lani je MOP- 
u končno uspelo oblikovati tudi 
odškodninski sistem in škodo po 
medvedu poplačalo v višini 47 mio 
SIT. Leto poprej je namenilo 89, 
pred dvema letoma pa 15 mio SIT.

S'

je, naj bi sprejem načrta oteževalo in v roku nekaj 
tednov naj bi bila zaključena analiza škodljivih 
vplivov na okolje. Že februarja naj bi bili na MOP 
povabljeni pristojni župani, da se bodo seznanili z 
izdelanimi študijami variant.
In čeprav naj bi bili pravi srečneži, ki imamo eno 
najnižjih cen vode v Sloveniji, imamo kar 23 vašk
ih vodovodov, kjer je voda menda lahko oporeč
na. Država se s tem tveganjem noče več boriti, 
zato MOP pripravlja pravilnik o pitni vodi, ki bo vse 
občine zavezal, da uredijo upravljanje z njimi. 
Ribnica se bo poskušala z evropskimi sredstvi 
dokopati tudi do moderne čistilne naprave na 
enem od zajetij, pri čemer jo minister opominja, 
da je ključna kvalitetna priprava dokumentacije. 
Kaj je šlo narobe pri obnovi zadrževalnika v 
Prigorici, ki je spet poplavljal lanskega novembra, 
se že ugotavlja. Nedavno si ga je ogledal inšpek
tor, ki bo podal poročilo, že zdaj pa je ugotovil, da 
bi bilo treba okolico očistiti vejevja in redno 
vzdrževati pretočnost zapornic. Ko se bo preveri
lo njihovo dejansko delovanje, se bo pripravila 
tudi novelacija zapornic.

Tekst in foto Alenka Pahuue

ZELENA RIBNICA

Ogrevanje z biomaso ribniška 
prihodnost

Župan pravi, da bodo letos novelirali leta 1999 
narejeno študijo o ogrevanju z biomaso, ker naj 
bi bil tak način ogrevanja dolgoročna perspekti
va. Pa vendar ga nikoli ni uspelo spraviti dlje od 
pogovorov pri omizju, čeprav direktor Andrej 
Mate nanj opozarja že vsa leta, odkar je na čelu 
našega največjega podjetja, Inlesa, ki bi Ribnico 
lahko tudi zalagal z lesnimi odpadki, primernimi 
za ogrevanje. Na sistem bi se lahko priključile 
javne ustanove in blokovski naselji, kar bi olajšalo 
ogrevanje v občini in ga menda tudi pocenilo.

Čakamo evropski denar za 
čisto ribniško okolje

Nekateri deli Slovenije so se uspešno vključili v 
proces pridobivanja evropskega denarja za svoje 
projekte in ugotavljajo, da ga še najlažje dobijo za 
ekološko obarvane programe. Ali bo evropski 
denar padel tudi na naša tla, je še odprto 
vprašanje, toda po županovih besedah ga zdaj 
pričakujemo v okviru regijskega projekta Porečje 
reke Krke, znotraj katerega se bo Ribnica pote
govala za sredstva za izgradnjo kanalizacije in čis
tilnih naprav. Urediti je potrebno sistem, vreden 
2,3 mlrd tolarjev, Evropa pa bo dala denar le v 
primeru, če bomo ustrezali njihovim kriterijem. 
Tega pa še ne vemo.
Znano pa je, da naj bi se predstavnica ribniške 
občine učila znanja, kako pridobivati evropski 
denar v švedski Landskroni. Omenjena občina že 
leta ponuja brezplačno izobraževanje človeka, ki 
bi ribniški občini pomagal kandidirati na 
evropske razpise. Landskrona se je v tem že 
dobro izvežbala in tega znanja uči tudi tuje 
občine, s katerimi poskuša vzpostaviti sodelovan
je. Evropa namreč lažje in raje deli denar obči
nam, ki so sposobne izvesti meddržavno povezo
vanje in delati velike projekte.

AP

Rešeto



Za zaključek leta seja občinskega sveta

MUZEJSKA TRGOVINA, trnova 
pot suhorobarskega turizma

Muzejska trgovina, ki naj bi bila v prostorih turis- 
tično-informacijskega centra odprta februarja in 
za katero bo občina v letu 2006 porabila 5,5 mio 
SIT, je sprožila največ polemik na decembrski seji 
občinskega sveta, kjer se je obravnaval osnutek 
letošnjega proračuna. Svetnikom je vprašljiva 
smiselnost tega početja in projekta, ki sodi pod 
okrilje Miklove hiše, prisotna pa je tudi bojazen, 
da bo trgovina ostala v breme občine, saj so do 
sedaj vse trgovine, ki so se ukvarjale s prodajo 
suhorobarskih izdelkov, propadle. Kolikšne pri
hodke je moč pričakovati od muzejske trgovine, je 
težko reči, je dejala vodja računovodstva Marjana 
Radivojevič, "predvideni so le zagonski stroški za 
zaposlitev enega delavca ter izdatki za blago".
Za 10 mesecev naj bi tako bruto plača za 
zaposlenega znašala 2,9 mio SIT bruto oz. 
211.000,00 SIT bruto na mesec za osebo s sred
njo izobrazbo. Ta podatek je pomiril svetnika SDS 
Miho Kluna in Vinka Levstka, ki sta napravila dru
gačne izračune plače, po kateri bi imel zaposleni 
v muzejski trgovini kar 240.000,00 neto plače 
mesečno. Levstka moti, da občina zmanjšuje 
investicije v ceste in obnovo vodovodnega 
omrežja, "drago pa plačujemo luksuz javnih

—... ' j

O ustreznosti muzejske 
trgovine...
Daria But: Bila je večna težava... 
"Suhorobarsko središče, pa nikjer 
ni bilo moč kupiti lesene žlice..." 
Vinko Levstek: "Potem bi morali
zgraditi še hotel, ker prenočišč 
tudi nimamo..."

zavodov" Investicijski plan za letos vendarle pred
videva 22% porast investicijskih odhodkov, toda 
zmanjšujejo se sredstva za turizem. "Zadeve se 
lotevamo z napačnega konca. Kaj bomo naredili, 
da bomo kot turistična občina prosperirali? Izvesti 
je treba investicije, izobraziti ljudi, da se bodo lote
vali kmečkega turizma...Dokler ne bomo imeli 
ljudi, ki bodo predstavljali kritično maso in dokler 
občina za turizem ne bo nič storila, so vsakršni 
stroški neracionalni,"\e dodal Klun. Tomaž Arko, 
SLS, je bil nasploh proti odprtju muzejske

trgovine, čeprav naj bi se le-ta sčasoma začela 
sama tržiti. Arko je prepričan, da ji to ne bo uspe
lo, zato je menil, "da naj se da ta ponudba v roke 
kakemu gostilničarju, v urejeno sobo za 
spominkarstvo, ker je gostilna odprta najdlje in

V letu 2005 največja investici
ja ureditev kanalizacije po 
Ribnici
Občinska uprava j e pred koncem 
leta izdala pregled 27 opravljenih 
investicij, v vrednosti slabih 330 
mio SIT, čeprav je bil plan za 75 
mio SIT večji. Sanacija mostu v 
Brezah, mrliške vežice na Velikih 
Poljanah, čistilna naprava Dolenja 
vas, obnova vaških vodovodov, 
športno igrišče Sv. Gregor in obno
va vrtca še niso bili izvedeni, med 
tistimi, ki so bili, pa je največ 
denarja šlo za kanalizacijo po 
mestnem naselju, 77.3 mio SIT.

tudi ob vikendih". Vodja oddelka za kmetijstvo in 
gospodarstvo Darja But je temu ostro nasproto
vala, ker dolgoročnejši razvoj suhorobarskega tur
izma ne more temeljiti na gostilniškem turizmu. 
Benjamin Henigman je želel presekati polemiko o 
ribniškem neturizmu z dokazljivimi podatki o 
nezanimanju za turizem. Kot vodja odbora za 
kmetijstvo ugotavlja, da sredstva za kmetijstvo 
sploh niso bila porabljena, za kmečki turizem pa 
ni nihče pokazal interesa. Odbor niti ne ve, kaj 
storiti, da bi spodbudili razvoj kmetijskih in dopol

.HBŠBTO

nilnih dejavnosti. Sam osnutek proračuna po 
Henigmanovem mnenju ponovno zajema prema
lo novih idej, "a tiste, ki so, bi pa svetniki radi v kali 
zatrli. Kot npr. muzejsko trgovino". Kljub vsemu 
predlagatelju proračuna, županu, očita, da nima 
investicijskega zagona in da je predvideno le 
opravljanje tekočih poslov. "Imam občutek, da se 
da na Občini narediti samo tisto, kar lahko osebi 
z oddelka za okolje in prostor dobro naredita s 

kooperanti..."
Osnutek proračuna je bil s 15 
glasovi ZA in enim proti sprejet, 
svetniki pa nameravajo vložiti še 
nekaj amandmajev, vendar jih je 
župan opomnil, naj to počno 
uravnoteženo. Če bodo želeli vrini
ti kako novo postavko, bodo morali 
nekemu drugemu projektu denar 
odvzeti.

Višje cene v vrtcu, a še 
vedno čakalna doba 
za vpis otrok

Zadnje povišanje cen je bilo sprejeto oktobra 
2004, svetniki pa takrat niso odobrili izračunane 
ekonomske cene vrtca, ampak 5% povišanje 
cene programov. Občina je tako ves čas doplače
vala razliko od sprejete do izračunane cene, torej 
mesečno 900.000,00 SIT.
Zdaj bo morala zagotavljati najmanj 450.000,00 
SIT, če bodo zasedena vsa mesta v vrtcu in bodo 
starši še naprej v poprečju plačevali 30% 
ekonomske cene. Novo, 3-procentno povišanje 
(za prvo starostno obdobje polna cena znaša več 
kot 98.000,00 SIT, za drugo pa med 74 in 78 
tisoč tolarji), je bilo sprejeto z enim glasom razlike. 
Ravnateljica ribniškega vrtca Andreja Hojč je 
dejala, da je Slovenija socialna država, kjer se 
starše obremenjuje skladno z dohodki, ki jih pre
jemajo, "od leta 1996 pa v Ribnici velja še dodat
no znižanje cen staršem iz socialno ogroženih 
družin".
Novo povišanje cen gre med drugim na račun 
oblikovanja novih oddelkov, dodatne zaposlitve 
pomočnice vzgojiteljice v 15. oddelku, povišanja 
izhodiščnih plač in napredovanja štirih zaposlenih 
v višje plačilne razrede. Benjamin Henigman in 
Anica Benčina sta zato zelo naklonjena ideji, da 
se sproži akcijo, v kateri bi državo pozvali, naj 
spremeni način financiranja vrtcev in krije plače, 
ostale stroške bodo pa občine.
Največje breme tudi v ribniškem primeru nosi 
občina, saj so starši lani v poprečju plačevali 26% 
ekonomske cene, glavnina staršev pa plačuje za 
2. in 3. plačilni razred. Tako pobudo podpira tudi 
ravnateljica, "ker bi bil vrtec dostopen vsem 
otrokom". Zdaj je vanj vključenih 254 otrok, kar je 
58.3% vseh otrok v občini, na sprejem pa še čaka 

9 manjših in 9 starejših otrok. 16 
otrok je iz drugih občin, 30 naših 
pa je vključenih v vrtce ostalih 
občin. Zaradi uvedbe devetletke je 
ribniški vrtec izgubil 4 oddelke oz. 
preko 80 otrok, je povedala 
Hojčeva. Septembra lani je bil 
odprt 15. oddelek, za otroke v 
starosti od 1 do 3 let, ukinjen pa je 
romski oddelek, za katerega med 
romskimi starši ni bilo več interesa.

Sejo spremljala ALENKA PAHUUE
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SOSEDOV IN SMEH

Lanskoletni božično-novoletni koncert je bil pre
več gala, so komentirali Ribničani. Izjemen, sila na 
nivoju, toda navajeni so smeha in veselega razpo
loženja in to so dobili na letošnjem, že 18. kon
certu, ki ga je, tako kot leto poprej, pripravila 
Bernarda Kogovšek.

Tokrat se je domislila, da bi nas Slovence, v tem 
negotovem času, ko se zavoljo politične manipu
lacije tako hitro razplamtijo sovražna medna
cionalna čustva, poskušala v sožitje spraviti vsaj s 
sosedi.

Pripravila je štiri glasbene tematske sklope, kjer 
smo se naposlušali najlepših melodij: od duna
jskega valčka do italijanskega O, sole mio, od 
madžarskega čardaša do spleta hrvaških dal
matinskih. Izvedba je bila v rokah župnijskega 
zbora, noneta Vitra, godalne skupine glasbene

šole, Ribniškega pihalnega orkestra, moškega 
zbora Lončar in Viniških tamburašev.
Kadar je bilo treba posebej pozorno ubrati strune 
na violini ali pritisniti na tipke harmonike, sta se 
izkazali glasbeni učiteljici Ksenija Abramovič in

"Vsakodnevno dogajanje je popestreno s 
prireditvami, ki dajejo še poseben čar in vzduš
je. Tudi božično - novoletni koncert je ena izmed 
takih prireditev. Tako spoznavamo ustvarjalnost 
in marljivost društev in posameznikov, ki se 
trudijo delovati na kulturnem področju. Na ta 
način nam bogatijo srce in dušo. Božič in 
božični čas ter novoletni prazniki nas hkrati 
opominjajo, da se ponovno od nečesa poslavl
jamo. Leto se izteka. Za vsakogar je bilo dru
gačno, vsakdo gaje doživljal in preživljal na svoj 
način. Dnevi, ki pridejo za tem, bodo namenjeni 
pregledu naših uspehov, pa tudi neuspehov. 
Na novo zastavljeni načrti naj bodo smeli in 
polni optimizma."

(IZ NAGOVORA ŽUPANA ALOJZA MARNA)

Slavica Marinkovič, novo za oko pa so bili na odru 
Leseni rogisti KUD Kresnice. Povezovalne 
dramske vložke je imela v rokah peterica 
opravljivega Radia Mlajku, ki so ga mnogi tokrat 
prvič videli in slišali, saj je prej nastopal bolj za 
ozke in ciljne skupine, večinoma na Škrabčevi 
domačiji, zdaj pa postal 'iskano blago', ki spravlja 
v krohot staro in mlado. Koliko Ribničanov se pre
pozna v njih in kako dobro poznajo zgodbe, ki jih 
piše vsakdanje življenje...Saj vemo, kako se reče: 
najslajši je smeh na lasten račun...

Ribnica je leto dobro končala in lepo začela, če 
sodimo po koncertih, ki smo jim bili priča. Kdor 
zna malo pokukati izven občinskih meja, lahko kaj 
hitro uvidi, da imamo tu zelo sposoben kader, ki 
zmore na oder uspešno spraviti marsikatero 
prireditev.

Alenka Pahuue 
Foto Marko Burger

JASLICARKI ANI ČEŠAREK PODELJE
NO PAPEŽEVO PRIZNANJE

Druga navadna nedelja, 15. jan
uarja, v cerkvi sv. Roka v 
Dolenji vasi še zdaleč ni bila 
navadna. Bila je slovesna, kajti 
dole nje vaška faranka in jasličar- 
ka Ana Češarek je iz rok 
frančiškanskega patra dr. 
Leopolda Grčarja prejela apos
tolski blagoslov. Priznanje 
Svetega Očeta Benedikta XVI. ji 
je bilo podeljeno za njeno neu
trudno oblikovanje evangeljskih 
dogodkov v jaslicah na 
Slovenskem, kot je bilo 
zapisano na čudovitem in 
pomenljivem priznanju.

"Danes si božiča brez jaslic ne moremo pred
stavljati. Jaslice nam lahko pomagajo, da 
razumemo skrivnost resničnega božiča. 
Osrečijo nas, ko jih postavimo, ko pred njimi 
pokleknemo, molimo ali premišljujemo. Pred 
jaslicami in njih pomenu strmi in se navda s 
srečo vsak, tako starček, akademik ali 
nebogljen otrok," je razlagal pater Leopold 
Grčar, ki je doktoriral iz jasličarsta in napisal

h

knjigo Jaslice. Je tudi generalni direktor in neu
trudni vir idej leta 2001 ustanovljenega Društva 
ljubiteljev jaslic Slovenije, v katerem se 
združujejo vsi ljubitelji jasiic naše države, ne 
glede na starost in versko prepričanje. Dejavna 
članica tega društva je tudi Ana Češarek, ki 
izdeluje jaslice iz enobarvne ali večbarvne 
gline. Izdelovati jih je začela pred nekako šesti
mi leti, čeprav se jim je posvečala tudi kot otrok.

Prve jaslice je namreč naredila v četrtem razre
du, in sicer iz mavca in trdega papirja. Danes v 
njenih rokah nastajajo prave umetnije, ki so bile 
že večkrat nagrajene, razstavljala pa je tako 
doma kot v tujini, med drugim tudi v Rimu. 
Najprej se loti izdelave Jezuščka, nato Marije in 
Jožefa, živali, Treh modrih, nazadnje pastirjev.

Večji komplet šteje 
petindvajset kipcev, so 
pa tudi manjši, vsi pa 
so unikatni. Pater dr. 
Grčar je izpostavil 
veliko vrednost njenih 
jaslic, saj je vsaka 
poteza narejena z 
ljubeznijo, kar se 
najbolje vidi v skrbno 
oblikovanih izrazih 
obrazov figuric.
"Se mi zdi, da sem že v 
več figurah opazil tudi 
obraz vašega moža 
Andreja,"\e po koncu 
maše navihano dejal 
pater Grčar, ko se je 
pogovarjal z Ano 
Češarek,n j enim 

možem in njunimi tremi hčerami. Sredi decem
bra je izdelovanje jaslic predstavila tudi v pros
torih časopisa Družina. Njene jaslice so letos 
krasile samostan v Jurkloštru, Mestno hišo v 
Škofji Loki, Jalnovo domačijo na Rodinah, imajo 
jih pa tudi v Vatikanu ter v marsikateri župnijski 
cerkvi in družini po Sloveniji. Nagrajena jasličar- 
ka je ob prejemu apostolskega blagoslova

.Rešeto



S prodajo 
zemljišča do 
pastoralnega 
centra

Decembra lani je cerkev prodala 
zemljišče med Bistrico in Šeškovo 
ulico, del, ki stoji nasproti nekdanje
ga Gozdarskega doma. Iztrženi 
denar bo namenjen za gradnjo pas
toralnega centra poleg župnišča, je 
dejal župnik Anton Berčan, ki bo 
poskušal uresničiti dolgoletno 
zamisel in potrebo po takem centru. 
V njem naj bi bile med drugim učil
nice za verouk, večnamenski pros
tor, mladinski center, Karitas in 
prostor za vaje župnijskega 
pevskega zbora. V dveh mesecih naj 
bi bilo jasno, kako se bo župnik tega 
projekta lotil, ker bo poskušal za 
potrebna dodatna sredstva kandidi
rati tudi na javnih razpisih.
Slab hektar zemljišča je odkupila 
Kranjska investicijska družba, 
slišati pa je, da naj bi tam nastal 
nov trgovski center Hofer, ki ima 
zdaj po Sloveniji 11 poslovalnic.

AP

vidno ganjena in presrečna dejala: "To je 
največje priznanje, kar sem ga kdaj in bom 
dobila."
Čestital ji je tudi domači župnik Branko 
Potočnik, polna cerkev ljudi pa je zaploskala, 
saj je to pomenilo tudi priznanje ne samo zanjo, 
temveč tudi za vso župnijo. To je tretje priznan
je papeža Benedikta XVI., ki je bilo podeljeno 
slovenskim jasličarjem, enemu iz Ljubljane in 
gospe iz okolice Velikih Lašč, ki izdeluje jaslice 
iz ličkanja. "Toda tako lepo, kot je bilo tukaj, ko 
je bila zbrana vsa domača fara, ni bilo nikjer,"\e 
dejal pater dr. Grčar, ki je v imenu Društva lju
biteljev jaslic Slovenije vse nagrajene tudi pred
lagal za podelitev papeževega priznanja. Na 
priznanju sta začetnici Ane Češarek izpisani z 
modro barvo, kar pomeni, da je Marija zraven, 
je dejal najbolj dejaven mož na področju 
jasličarstva na Slovenskem. V pridigi in nagov
oru je zato izpostavil pomen družine in rojstva 
Kristusa v ubogih, revnih jaslicah. Med drugim 
je dejal: "Nikogar ni, ki bi te tako ljubil kot Bog. 
Tam, kjer je Bog v družini na prvem mestu, je 
vse na mestu. Želim vam, da bi vaša župnija 
postala blagoslovljena družina, da bi vaše 
veselje in blagoslov prišla na dekanijo in vso 
Slovenijo." Nagrajenka je po maši ob teh 
besedah razmišljujoče dejala, da je vse to res. 
Da gotovo je najpomembnejša družina, šele 
nato delo. Tako je tudi ona velik del svojega živl
jenja posvetila družini, šele nato se je začela 
ukvarjati in oblikovati tisto, kar ji sedaj pomeni 
veliko več kot le konjiček v prostem času.

Tekst in foto: ZDENKA MIHELIČ

Rešeto

GLASBENO POPOLDNE V DUHU 
MEŠČANSKEGA SALONA

V Glasbeni šoli Ribnica je bilo 14. januarja prav 
posebno vzdušje. Z zaključnim pevskim koncer
tom se je namreš predstavila Lea Klun, in to v 
duhu meščanskega salona. To je skupaj s pri
jatelji pričarala z dekoracijo prostora, oblačili in 
seveda z izbranimi pesmimi.
Na programskem listu so zapisali tudi nekaj 
besed o njeni pevski poti. Glasba in petje staji bili 
položeni že v zibelko, večglasno 
prepevanje v veliki družini Maležič pa 
je preraslo v potrebo in iskanje novih 
izzivov. Lea je sodelovala v otroškem 
šolskem in cerkvenem zboru, 
mladinskem zboru na Gimnaziji 
Kočevje, pa tudi v Župnijskem 
pevskem zboru v Ribnici, v zboru 
Antona Foersterja v Ljubljani in pri 
Vokalni skupini Trenutek iz Ribnice.
Njeno bogato udejstvovanje ni osta
lo neopaženo. Svoj pevski talent, 
jasen in prodoren sopranski glas, je 
izpopolnjevala z učenjem solopetja v 
razredu profesorice in diplomirane 
operne pevke Mateje Stražar na rib
niški glasbeni šoli. Kot je ob čestitkah Lei vsem 
zbranim povedala ravnateljica glasbene šole 
Bernarda Kogovšek, se je v teh letih, od kar 
obstaja tu tudi predmet solopetja, izobrazilo že 
veliko pevcev, ki svojo pevsko pot nadaljujejo na 
različne načine, celo na Srednji glasbeni šoli v

Ljubljani kot tudi poklicno. Na Leinem koncertu 
so sodelovali še: s klavirsko spremljavo Izabela 
Vlašič in Aleksander Oražem, violončelista Vito 
Kumelj in Ana Pucelj ter pevca Lidija Lenarčič in 
Urban Udovič, s katerima je Lea zapela tudi v 
lepih duetih Mozartovih oper Figarova svatba in 
Čarobna piščal.
Polna dvorana glasbene šole se je po zares

lepem koncertu zadržala še ob klepetu in slast
nem prigrizku, za kar so v duhu meščanskih 
časov poskrbeli Leini domači.

Poslušala: ZDENKA MIHELIČ 
Foto Jaka Klun

Naslednja številka Rešeta izide 
24. FEBRUARJA.

Gradivo oddajte do 
13. FEBRUARJA.

;rs\ Prišel Podobnik, videl 
| y WC... in odšel
Žk/tsl

V začetku leta je na prvi delovni obisk na rib
niško občino prišel minister za okolje in prostor 
Janez Podobnik. Še pred sestankom se je 
usmeril na občinski WC. O tem niti približno ne 
bi poročali, zakaj tja gre še cesar sam, toda pre
bledeli smo, ko smo se spomnili, kako je ta WC 
videti. Fotografija pove vse. Pogled človeka, ki 
prvič stopi vanj, pa tudi. V moderni dobi se 
gledamo v ogledalo, razjedeno od rje, vsedamo 
na školjko s ptičje lahkim plastičnim pokrovom, 
iščemo papir po radiatorju in kukamo skozi 
veliko špranjo ob ključavnici.
Na njegovo obnovo so skozi leta opominjali tudi 
nekateri občinski svetniki. Zgodilo se ni nič. Je 
pa res, da gostje in domači WC zato ne zaseda
jo ravno dolgo... In WC je ogledalo človeka oz. 
v tem primeru ribniške Občine.

AP
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V ističnega društ

va Hrovača, kije eno 
najbolj aktivnih rib
niških prostovoljnih 
društev, deluje tudi 
podmladek VB TD 
Hrovaöa,Ta društvu 
daje svojo veselost in 
mladostnega, iskrive
ga duha. Hkrati pa za 
društvo pomeni 
neprecenljiv zaklad, 
saj na mladih svet 
stoji. Vodstvu s svojo 
aktivnostjo kažejo, da 
je bilo društvo pravil
no zasnovano, da ideje 
in aktivnosti društva 
niso le kaprica stare
jših aktivnih, temveč 
imajo podporo tudi v 
mladih, ki bodo nekoč 
nadaljevali delo svojih 
predhodnihkov in 
sedanjih vodilnih.
Podmladek običajno 
vsako leto pripravi 
tudi gledališko pred
stavo; tako bo tudi 
letos. Toda to še ni vse, obstaja še 
skupinica tega podmladka, ki zadnje 
čase obuja jutranjo aktivnost vaških 
gospodinj in s svojimi najbolj 
svežimi novicami spravlja v smeh 
staro in mlado. Gledalci, poslušalci, 
pozor: Radio Mlajku.

Povrnimo se k začetkom Radia Mlajku...
"To je bilo, mislim, da poleti leta 2004. Janez 
Škrabec je na praznovanje svojega rojstnega dne 
namreč povabil kar celo Hrovačo. Seveda, 
postavilo se je vprašanje - kaj mu podariti.
Težko je kupiti nekaj pametnega, materialnega 
nekomu, kot je Janez. Ko smo tu razpravljali, kaj bi 
naredili, se je mama Milena domislila ideje o radiu

dodatno ponudbo pri najemu prostorov, domači
je. Plačljivi nastopi so samo za tista podjetja, ki se 
z nekim dogodkom promovirajo, drugače pa zelo 
radi sodelujemo z neprofitnimi organizacijami."

Ko vas človek na različnih koncih gleda in 
posluša, si ne more kaj, da ne bi pomislil - saj 
ti pa resnično vedo prav vse "ta frišne' novice. 
Kako se pripravite, kje dobite informacije?

RADIO MLAJKU ZABAVA STARO IN MLADO

O nastanku in prvem oddajanju v živo na frekven
ci smeha in ribniškega narečja ter o namenu, 
aktivnostih in vseh oblikovalcih, moderatorjih pro
grama smo se z igralci pogovarjali v jedilnici pri 
Dragovih, kot se po domače reče Prelesnikovim, 
kjer v VETD Hrovača sodelujejo vsi, oče Ivan pa 
je predsednik društva. V tistem kratkem času, ko 
smo bili z 'radijci' skupaj, sem se nasmejala vsaj 
za teden dni nazaj in nekaj dni naprej. Glavne 
kvalitete Radia Mlajku in njegovih mlekaric ter 
možaka, ki med vaške klepetulje in opravljivke 
vnaša racionalnost in preudarno moško besedo, 
so v obujanju tradicije, živem ribniškem narečju, 
odlični improvizaciji, v humornosti in smehu, ki mu 
slej ko prej vsak podleže. Pa tudi v prikazu kmečk
ih opravil in življenja nekdaj, ki se ga nekateri še 
dobro spominjajo, mladi pa učijo. Pravijo, da si 
želijo izboljšali jezik, torej svoje ribniško narečje, 
saj se zavedajo, da ravno govorica v domačem 
jeziku naredi in približa nekdaj prvi šport na vasi 
ljudem na najbolj pristen in humoren način. 
Oblikuje jih tudi izvirnost, saj je vsakič drugače, 
torej teme se ne ponavljajo. Enak pa je vedno pri
hod mlekaric, razprava o križih in težavah starih 
ljudi ter navihanosti mladih. Vsakemu liku so 
sedaj tudi že trdno izoblikovali identiteto, karakter. 
Le imena, če boste pozorni, se še vedno menju
jejo, tako je enkrat Franca Johana, Mica Poldka ...

Mlajku, kot se je tak prenos novic na vasi že od 
nekdaj imenoval. Rekla je, vi vsi igrate, imate 
domislice in boste znali nekaj takega skupaj 
spraviti. Ideja je bila odlična in nastal je Radio 
Mlajku."

Kje vse vas ljudje lahko vidijo nastopati? 
"Velikokrat za Škrabčevo domačijo, kamor so 
prišli na obisk pomembni gostje, npr. Milan 
Kučan, Jelko Kacin, ameriški ambasador, dvakrat 
smo nastopili tudi za Lions klub, V Ljubljanskem 
KIC-u smo predstavljali Ribnico, na gospo
darskem razstavišču igrali za RIKO hiše, na novo
letnem koncertu Tamburašev iz Sodražice smo 
se pozabavali na njihov račun, bili smo povezoval
ci programa za Ribniški semenj 2005 in Ribniški 
pušeljc, ki je bil to soboto. Nastopili smo še na 
Božično-novoletnem koncertu 2005, podelitvi 
Murkove listine, dvakrat na Fižolovem dnevu, 
poslovilnem večeru od patra Nika Žvoklja in 
Maksa Ipavca, na poroki direktorja igralnice 
Kongo, na poroki našega Gregorja in verjetno bi 
se lahko še kaj našlo."

Ali se znate tržiti?
"Večina vseh teh nastopov je bilo prostovoljnih, še 
posebej, če igramo v Hrovači in na Škrabčevi 
domačiji. Škrabčeva domačija nas ima tudi kot

"Za nastope v ribniškem okolju, torej za domače 
prireditve, večinoma poznamo informacije ali pa 
se še bolj pozanimamo in prisluhnemo, kaj se tu 
dogaja. Za goste, ki pridejo v Škrabčevo domači
jo ali ko igramo drugje, pa večinoma o teh gostih 
in krajih na internetu poizvemo za njihove značil
nosti, aktivnosti itd. Včasih pa nam podatke dajo 
sorodniki človeka, za katerega nastopamo."

Kdo ustvarja in piše skeče?
"Pišemo in ustvarjamo vedno skupaj. Usedemo 
se za mizo in ideje letijo. Naredimo si osnutek 
nastopa v nekaj točkah, kaj naj kdo pove. Toda na 
odru je veliko improvizacije. Saj če se še kdo kaj 
spomni, brez problema 'uleti' z besedilom. Včasih 
se zgodi, da kdo kaj pozabi, tedaj nekdo drug 
pove njegov tekst."

Radio Mlajku oblikujejo Katja in Maruša 
Prelesnik, Anja Bolha, Nina Fink in Gregor 
Prelesnik. Na večini nastopov je vseh pet, včasih 
pa se zgodi, da kdo ne more. Vabilu na nastop se 
torej odzovejo, če imajo vsaj trije čas. Res pa je, 
pravijo, da je “dobro, če je zraven tudi moški lik, ki 
nas ženske opravljivke malo 'nazaj drži' In če me 
vidimo vse slabo in negativno, nas on s pozitivno 
besedo utiša."

S Rešeto



RADIO MLAJKU SE 
JE ODKRIL...

Katja 
Prelesnik

25 let, študentka 
geodezije, hobiji: 
aktivna članica 
VETD Hrovača, vsa 
leta tudi igralka v 
hrovaški dramski 
skupini, aktivna 

članica Ribniškega študentskega kluba, 
prostovoljka na Centru za socialno delo, 
zelo rada izdeluje nakit.

KATJA O SVOJIH SOIGRALCIH...
Anja je najbolj "flegma" v naši skupini, res se nikoli 
ne obremenjuje.
Gregor vedno miri ženske strasti, ko je potrebno 
konkretno kaj doseči, da potrditev ali grajo in nam 
vedno govori, da se ni vredno obremenjevati s 
čenčami, ki kdaj pa kdaj krožijo o nas. Drugače je 
zelo načelen, ne odstopa od tistega, kar reče. 
Maruša je organizacijski vodja naše skupine. 
Vedno polna idej in pripravljena ustreči prav 
vsakomur.
Nina: Ko gre za igranje je pripravljena narediti 
prav vse, tudi če ima samo pet minut časa, bo 
prišla na vajo in odigrala zelo suvereno.

Anja Bolha

21 let, študentka 
Visoke šole za 
upravljanje in poslo
vanje, aktivna člani
ca VETD Hrovača, 
vsa leta tudi igralka 
v hrovaški dramski 
skupini.

ANJA O SVOJIH SOIGRALCIH...
Maruša: Pozitivno dekle, ki te vedno spravi v 
doboro voljo. Skrbi za naše nastope in 
dokumetacijo.
Katja: Dekle, ki je nasmejano, odločno in vedno 
pove tisto kar misli.
Gregor: Moški v naši skupini, ki vzpodbuja vse 
člane skupine z moškim pogledom na svet.
Nina: Vedno skrbi za nove ideje, kot vsi drugi člani 
in prinaša dobro voljo v našo skupino.

Nina Fink

28 let, konfekcijski 
modelar, aktivna 
članica VETD 
Hrovača, vsa leta 
tudi igralka v 
hrovaški dramski 
skupini in v AD'B' 
teatru, pes Fik in 
kinologija sta njeni 
drugi ljubezni, 
ukvarja se tudi s 
športom.

NINA O SVOJIH SOIGRALCIH...
Maruša: Odlična organizatorka, vedno zagnana 
in pripravljena na vaje.
Katja: Kdo se največ nasmeje? Odlična kostumo
grafka, ki vedno poskrbi za vse nas.
Gregor: Diplomat, vse probleme rešuje mirno, 
zanesljiva oseba.
Anja: Nikoli ne "prešprica" vaj in se vedno prva 
nauči tekst.

Gregor
Prelesnik

35 let, prometni 
tehnik, podčasnik 
Slovenske vojske, 
kinolog, inštruktor 
v pasji šoli, vnet 
potapljač, aktiven 
član VETD Hrovača, 
vsa leta tudi igralec 
v hrovaški dramski 
skupini.

GREGOR O SVOJIH SOIGRALCIH...
Nina ima dobre ideje, Katja dobro oponaša stare
jše ljudi. Maruša uredi vse organizacijske stvari. 
Anja: najmlajša in zagnana.

Maruša 
Prelesnik

24 let, diplomirana 
organizatorka turiz
ma, študentka nov
inarstva, aktivna 
članica VETD 
Hrovača, vsa leta 
tudi igralka v 
hrovaški dramski 
skupini, aktivna

članica Ribniškega študentskega kluba, 
prostovoljka na Centru za socialno delo, 
inštruira angleščino, pripravlja prispevke 
za RTV Slovenija in demonstrira pri pred
metu Radio na FDV-ju, uživa v lego kockah 
(ha, ha, ha).

MARUŠA O SVOJIH SOIGRALCIH...
Gregor: Realist naše skupine. Vedno poskrbi, da 
gredo čenče po pravi, zmerni poti. Njegov nas
meh nam polepša dan, neomajen pri dejstvih. 
Nina: Dekle, ki za svoje like črpa ideje iz realnega 
življenja. Polna dobrih idej. Vedno poskrbi, da se 
natančno spomnimo najboljših hecov prejšnjega 
nastopa.
Katja. Neprecenljiv vir idej. Včasih se ti zazdi, kot 
da bi še danes nosila mleko.
Anja: Naša najmlajša soigralka, ki rada poskrbi za 
dober klepet ob kavici. Včasih pozabi kakšno "rib- 
nško", vendar se zelo hitro nauči prave izgovor
jave.

Ko sem prebrala misli, ki so jih zapisali drug o 
drugem, sem pomislila, da se resnično dobro 
poznajo. Prijateljstvo, povezanost in pozitivna nar
avnanost med njimi pa se občuti tudi na odru.
To pa je poleg dobre volje, ki jo trosijo v igri, in 
obujanja tradicije, neprecenljivo.

Zdenka Mihelič 
Foto: Marko Burger in Zdenka Mihelič

PODJETNIŠKI 
CENTER 
'SPOLZEL' V 
KOČEVJE

Napovedana združitvena skupšči
na Regionalnega centra Pokolpje 
d.o.o. iz Kočevja in ribniškega 
podjetniškega centra, kije bila 
27. decembra lani, je bila odločil
ni faktor, da so ribniški svetniki 
potrdili združitev podjetij, čeprav 
so se jim porajali dvomi. Svetnika 
SDS Miho Kluna in Vinka Levstka 
je zmotilo dejstvo, da bo sedež 
podjetja v Kočevju, čeprav bo nje
gov direktor Ribničan, dosedanji 
vodja podjetniškega centra Janez 
Mate.
Delni odgovor naj bi ležal v sta
tistiki, ki odkriva, daje Kočevje 
za podjetništvo namenilo 10.5, 
Ribnica pa le 2.5 mio SIT letno, 
hkrati pa je kočevska občina dala 
pobudo za združitev podjetij, ki 
sta samostojno zelo težko uspe
vali na evropskih razpisih.
Klun je bil vendarle mnenja, da je 
Ribnica s tem izpustila veliko 
pogajalsko možnost, saj "Kočevci 
toliko rabijo Ribničane kot 
Ribničani Kočevce. Slaba tolažba 
je, daje Ribnica po stopnji razvo
ja na 2. mestu v JV regiji, takoj za 
Novim mestom...Vse nam spolzi 
iz rok: sodišče, podjetniški cen
ter, davčna uprava. Tudi zdaj nam 
ostajata le pisarna in direktor. 
Toda direktorji so zamenljivi, 
sedeži pa ostajajo." Klun meni, da 
je to jasen dokaz, kako malo 
ambicij ima ribniška občina, da bi 
postala pomemben igralec pri 
pogajanjih. "Komaj čakamo, da se 
podredimo močnejšim, ker nam 
potem ni treba misliti in delati."
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Bralce ponovno obveščamo, da
ANONIMNIH PISEM NE BOMO OBJAVL
JALI. Prav tako vas naprošamo, da 
k člankom, ki jih žeute objaviti, 
pripišete: ‘ZA OBJAVO’. Na tak 
NAČIN SE BOMO IZOGNILI NELJUBIM 
NEVŠEČNOSTIM IN NEJASNOSTIM.

HVALA

Uredništvo
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Milijon in pol 
fl tolarjev pomoči 

za tri ribniške
družine

>
Znotraj nekdanjih meja ribniške občine in v 

■ okrožju, ki ga je pokrival nekdanji poslanec mag. 
X Janez Drobnič, so bile v času božičnih praznikov, 

23. decembra 2005, obdarjene tri družine iz treh 
* občin: Ribnice, Sodražice in Loškega Potoka.

Posebej naprošene osebe so se potrudile 
N poiskati družine, ki bi izstopale po številčnosti ter 

so v okolju znane kot marljive in vestne. 
■I Poimensko niso želele biti imenovane, Fundacija 

za pomoč otrokom, na katero je minister Drobnič 
apeliral za pomoč, pa tudi ne dovoli objave nji
hovih fotografij, da ne bi bile stigmatizirane. Tako 
bomo obeležili le namen in dejanje samo, katere
mu se je priključila tudi Športna loterija Slovenije. 
Fundacija, katere predsednica je Olga Bahun, 
deluje 5 let, omenjena donacija pa je po njenih 
besedah zasluga ministra, ker je dal pobudo, da 
se obdari ljudi iz ribniške okolice. "Spominjam se, 
da sem ga nekdaj celo skritizirala v državnem 
zboru, češ da denarne gre v prave roke, ker sem 
začutila, da ima g. Drobnič lahko vpliv na spre
membo poteka dogodkov. Boljšega človeka na 
mesto ministra ne bi mogli dobiti."
Po 500.000 tolarjev pomoči je priromalo v roke 
treh hvaležnih družin, ki so bile tako ganjene, da 
so besede težko pospremile njihove misli.

Predstavnik Športne loterije, minister in

PREDSEDNICA FUNDACIJE

Kar niso mogli verjeti, da jih je v življenju vsaj 
enkrat doletela ta sreča in "da so vsaj enkrat 
dobili kako nagrado". Prejeli so jo v mesecu 
družin in dobrih mož, je dejal Drobnič, ki je takoj 
po predaji denarja odhitel na proslavo dneva 
samostojnosti v Ljubljano. "Biti občutljiv in 
poiskati iskrico veselja, to je pravo sporočilo 
dogodka,"]e dejal. Prekmurje in naš konec sta 
menda najbolj potrebna pomoči, zato se je zanjo 
tudi v prihodnje zavezal predsednik uprave 
Športne loterije, ki želi čim več denarja podariti 
invalidskim in športnim organizacijam.
G. Bukovnik je bil še posebej vesel, da ve, kdo je 
tokrat dobil denar, saj je prisostvoval predaji, 
katere sta se v Miklovi hiši udeležila tudi župana 
Ribnice in Loškega Potoka.

A. PAHUUE

V eni hiši trije starostniki: 95-letni, 93-letna in 85-letna...
Novo leto smo voščili Dobrovoljčevim na Ljubljanski c.11, ki v visoki starosti ohranjajo dobro voljo in čist 
razum, a v en glas pravijo

"OD DANES DO JUTRI."
Zganjati hrup okrog novoletnih praznikov je 
postala Slovencem domača zadeva, mnogim pa 
vendarle pomeni le čas, ko si med seboj namen
jamo več ljubeče pozornosti, objemov in izmen
jamo lepe želje. Deležni so jih bili tudi 
Dobrovoljčevi, trije še živeči izmed 10 bratov in 
sestra te trdožive rodbine, od katere je dekan 
Alojzij svojih 50 let podaril Ribnici: 30 kot 
duhovnik, 20 let pa preživlja v pokoju in miru.

_
D0BR0V0UČEVI SO BIU PRESENEČENI NAD ŽUPANOVIM OBISKOM

"Če je človek tako star, ga vsaka stvar 
onemogoči," ]e dejal ob županovi dobrodošlici, 
ko je le-ta obiskal ob prazniku Svetih treh kraljev 
najstarejšo družino v Ribnici. Dekan je oslepel od 
kapi pred več kot 15 leti, slabo sliši in težko hodi,

na vanj. 'To je že doba človekovega življenja. 
Veliko nad 80 le malokdo dočaka... Ne moremo 
zahtevati, kdaj naj nas Bog pokliče. Enkrat bo že!" 
Ne pojenja niti zanimanje za aktualno dogajanje 
in eden prvih stavkov, ki jih je namenil županu, je 
bil: "Vam se pa čas izteka, kmalu bodo volitve. 
Čeprav je fajn, da je sedaj župan iz stranke, ki je 
blizu cerkvenim krogom. "Zupanov obisk se mu je 
zdel izredna čast "in če ga že ne vidim, se pa vsaj 

pogovorimo, iz katere hiše je..." 
Dekan Dobrovoljc, ki je tudi 
častni občan, se zanaša na 
svoje sestre, da mu lajšajo živl
jenje, "ker v domu za ostarele 
ne bi nihče name mislil, tu sem 
pa vsaj med svojimi..."
Sestra Ana je precej nepokret- 
na, tako da potrebujejo tudi 
pomoč negovalk, hrano pa 
dostavljajo iz šolske kuhinje. 
Sestra Beltrama pa se pri svojih 
93-ih letih vešče suče po hiši in 
skrbi za domače in goste, 
pozorno posluša svojega brata 
ter odobravajoče pokima ob 
njegovih modrih mislih. Tisti 
dan so se dotaknile vsega: 
dekan ni zadovoljen, če se iz 

takih ljudi, ki odidejo v pokoj, norca delajo, 
namesto da bi sami pri sebi rekli - tudi tebe čaka 
ta čas -. "Tako pa ga pustijo kot kako smet, ki se 
zanjo nihče ne zmeni." Ni mu tudi jasno, kaj se 
dogaja z našim zdravjem. "Včasih ni bilo toliko

Mi, ki imamo še malo vere, lahko, če nekaj nismo prav naredili, 
vsaj rečemo: Bog, odpusti mi!

a tegobe starosti prenaša s čistim razumom. 
Njegove misli ne potrebujejo olepšav, lahko 
zapišemo natanko take, kot so bile izrečene, saj

■ M&-E.7 • --',>523 ififiLSa 
Skupinska fotografija je bila nepogrešuiva

se besede kar zlivajo druga v drugo in zvenijo 
poetično - to sposobnost je dekan gojil vsa leta, 
ko je s prižnice govoril prosto po izurjenem 
spominu. Zaveda se, da je najstarejši duhovnik v 
škofiji in menda še edini živeči od generacije 
duhovnikov, posvečenih istega leta. Tudi zavest, 
da je že dolgo tega preživel mejo 80 let, je vsaje-

bolezni... Ali je vreme krivo ali pa je ozračje zas
trupljeno In veliko 'letalcev', ki spuščajo pline..."
V en glas so vsi trije vprašali župana, če bo na 

letošnjih volitvah ponovno kan
didiral, a se jim je z odgovorom 
diplomatsko izognil v smislu: 
bo, kakor bo in če Bog da... 
Dekan, ki posluša radio in ses
tre poprosi, da mu iz časopisov 
berejo najpomembnejše 
zadeve, je nezadovoljen tudi s 
socialno krivičnostjo, ker "ima 
tisti brez šole višjo plačo kot 
tisti, ki bi si jo zaslužil po znanju 
in vednosti." V političnih odločit
vah bi morali po njegovem 
mnenju prednost dajati takemu 
človeku ali stranki, ki bolj 
"človeško" nastopa, dela 
pošteno in mu je vredno zau
pati. Rad pa ima take ljudi, ki se 
razumejo z njim in sami taki tudi 

prihajajo k njemu na obisk, je prepričan dekan. 
Rad sprejema obiske in je najbolj srečen, če 
zvečer ne reče, da danes pa ni nikogar videl... Še 
vedno rad tudi pokritizira tistega, "ki napačno gov
ori", a le zato, da se"oni lahko izboljša in ker za 
godrnjanje mora vedno kdo bit"'...

Pri Dobrovoljčevih bila ALENKA PAHUUE
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Ko se življenje poslovi, 
kot plamen svetel ugasne, 
se žalost v srcih naseli, 
temno vse krog postane.

In vendar ni vse tako, 
glej, tam plamenček sveti, 
ki upanje prinaša nam, 
da zdaj si v slavi Sveti.

(MM).

Srce je omagalo, 
dih je zastal, 
spomin nate 
in delo tvojih 
pridnih rok 
nam bo vedno ostal.

ZAHVALA
ob slovesu naše drage sestre in tete

IVANKE MALEŽIČ
iz Ribnice, Gorenjska cesta 37

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše mame, babice in tašče

MARIJE ŠKULJ
iz Črnca

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, darovane sveče in cvetje, darove za sv. maše za 
pokoj njene duše.
Hvala tudi gospodu župniku Antonu Berčanu za molitve in obred 
pokopa s sv. mašo ter pevcem za občuteno zapete pesmi.
Iskrena hvala vsem, ki ste nam v času slovesa stali ob strani in ste jo z 
nami pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vaščanom in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in maše. 
Zahvala zdravstvenemu osebju ZD Ribnica. Najlepša hvala tudi 
pevcem, pogrebcem in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Posebna zahvala tudi župniku, g. Andreju Muleju, za lepo opravljen 
obred.

ŽALUJOČI VSI NJENI

Ko me iščete, 
me iščite v svojih srcih, 
če imam tam bivališče, 
bom vedno pri vas.

V 71. letu starosti nas je zapustila

KAROLINA KROMAR
iz Dolenje vasi

ZAHVALA
Ob nepričakovani boleči izgubi dobre žene, mame, stare mame, ses
tre in tete se globoko iz srca zahvaljujemo vsem, ki ste jo poznali, jo 
spoštovali, imeli radi, se prišli poslovit od nje, izrekli sožalje, poklonili 
cvetje, sveče in darovali za sv. maše.

Posebna zahvala g. župniku Branku Potočniku za lepo opravljen 
obred in pevskemu zboru LONČAR za lepo zapete poslovilne pesmi. 
Hvala Komunalnemu podjetju Ribnica.

Vsem in vsakomur posebej prisrčna hvala za vse.

NAJ SE NAUŽIJE VEČNEGA MIRU!

ŽALUJOČI VSI NJENI

res;etc).R!BN!<?A

Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali, 
dela za vselej končali, 
v hišo Očetovo šli.

ZAHVALA
Ob smrti naše drage mame, stare mame, prababice, 

tašče, sestre in tete

FRANČIŠKE ANDOUŠEK
iz Hrovače 41

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in 
sosedom za izraženo sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše. 
Iskrena zahvala gospodu župniku Antonu Berčanu za opravljen mašni 
obred in pevcem za izbrano petje.
Hvala osebju zdravstvenega doma, še posebej dr. Alenki Nadler 
Žagar in patronažni sestri Alenki Novosel.
Hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti.

ŽALUJOČI VSI NJENI!
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M

Niti zbogom nisi rekel
niti roke nam podal,
a v naših srcih za vedno boš ostal.

S

Mirno si odšla, 
nisi se poslovila, 
vendar, mama, 
nikoli te ne bom pozabila.

Hvala ti za vse, kar si storila za nas.
(Otroci)

V SPOMIN

Minilo je leto dni, odkar nas je nepričakovano zapustil 
mož, oče, dedek in pradedek

VINKO ŠKUFCA

Zahvaljujemo se vsem sosedom, prijateljem in 
znancem, ki še danes obiščete njegovo zadnje poči

vališče.

Vsi njegovi

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše mame

MARIJE ARKO
( 1932 -2005)
IZ JURJEVIČE 26

se prav lepo zahvaljujemo dr. Alenki Nadler Žagar in Alenki Novosel. 
Toplo se zahvaljujemo vsem, ki ste se od nje množično poslovili. 

Hvala za izrečena in poslana sožalja, darovano cvetje, sv. maše in sveče, 
ki bodo še dolgo gorele na njenem grobu.

Iskrena hvala prav vsem, ki ste jo obiskovali, 
stali ob strani in jo imeli radi.

Še enkrat hvala vsem.

Vsi njeni

Niti zbogom nisi rekel 
niti roke nam podal, 
tiho, mirno si zaspal, 
a v srcih naših boš ostal.

Vse življenje si garal, 
mnogo hudega prestal. 
Ostale so sledi povsod 
od dela tvojih pridnih rok.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega brata, strica in svaka

JANEZA OBERSTARJA
iz Rakitnice 1

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vaščanom in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in drugo pomoč. 
Še posebna hvala gospodu župniku Branku Potočniku za lepo opravl
jen obred in molitve, Anici Malnar za poslovilne besede in pevcem za 
ganljivo zapete pesmi slovesa. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.

VSI NJEGOVI ŽALUJOČI

/<?

Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi, 
delo za vselej končali, 
v hišo Očetovo šli.
( A. M. Slomšek)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, ata, starega ata in 

tasta

JOŽETA MRHARJA
iz Prigorice

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste se v tako velikem številu poslovili od njega, izrekli 
sožalje, poklonili cvetje, sveče in darovali za sv. maše. Posebna zah
vala dr. Kregarjevi in patronažni sestri Mariji ter ostalemu osebju ZD 
Ribnica. Hvala g. župniku Branku Potočniku za lepo opravljen obred, 
pevcem za zapete poslovilne pesmi, pogrebnemu zavodu Ave in 
Komunalnemu podjetju Ribnica.

Vsi njegovi

resetq.ribnica



Vsa leta si delal, 
pošteno živel,
potem pa z boleznijo tiho odšel. 
Srce je omagalo, dih zastal, 
a spomin nate bo vedno ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, ata in starega

ata

ZIJADA CRNKIČA
(17. 2. 1933 - 10. 1. 2006) 

iz Ribnice

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in pri
jateljem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in svete maše. 
Zahvaljujemo se tudi g. mag. Mateju Pavliču, kaplanu, za opravljen 
pogreb, pevcem za lepo zapete pesmi, Komunalnemu podjetju in tudi 
vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.
Zahvaljujemo se tudi osebju ZD Ribnica,še posebej dr. Šmalčevi, 
patronažni sestri Darinki in reševalcem.

Vsi njegovi

Življenje si ti rad imel, 
saj to dokazal si.
Dokler utripalo srce, 
si upanje imel.
Ko pa prekrila ti obraz bledica in zastal je dih, 
odšel potiho si od nas.

Bolezen uničila noge, 
a ni ti pridnih rok.
Dokazal si, kaj volja je, 
če zdrav imaš svoj duh.

ZAHVALA
ob izgubi ljubega moža, očeta in ata

IVANA KOSA
roj. 14 .10. 1933, iz Žlebiča

Zahvaljujemo se medicinskemu osebju ZD Ribnica in osebni zdravni
ci dr. Kregarjevi za pomoč v zadnjih težkih trenutkih življenja našega 
atka. Ob bolečih trenutkih slovesa so nam bile tolažilne besede sose
dov, sorodnikov, prijateljev, sodelavcev in znancev v izredno oporo. 
Spoštljive in zahvalne poslovilne besede predsednika Čebelarske 
družine Ribnica in starešine Lovske družine Velike Poljane ter opravl
jen bogoslužni obred g. Berčana in g. Grebenca so nam olajšali slovo.

Hvala tudi vsem, ki ste našega dragega pospremili na njegovi zadnji 
poti v idiličnem zimskem popoldnevu.
Narava mu je bila blizu in mirna snežna pokrajina je s svojo umirjenos
tjo tolažila tudi naša srca.

Vsi njegovi

Skromno si živel, 
v življenju mnogo pretrpel, 
brez tebe prazen dom je in dvorišče, 
zaman te moje oko išče.
Ni več tvojega smehljaja,
le trud in delo tvojih pridnih rok ostaja.

ZAHVALA
V 67. letu nas je za vedno zapustil naš ljubi mož, ata 

in stari ata

JOŽE STARC
iz Žlebiča 7

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom in 
znancem za pisna in ustna sožalja, darovano cvetje, sveče in sv. 
maše.
Posebna hvala osebju ZD Ribnica, posebej dr. Šmalčevi. 
Zahvaljujemo se tudi pevcem za ganljivo zapete pesmi, g. Antonu 
Šilcu za lepe poslovilne besede, gasilcem PGD Sušje in 
Komunalnemu podjetju Ribnica.
Iskrena hvala gospodu kaplanu in župniku Antonu Berčanu za 
darovano sv. mašo.
Prav tako hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na 
njegovi zadnji poti in bili z nami v naši žalosti.

Žalujoči: Žena Frančiška, sin Jože in Darinka z družinama

sinnet

Vsem občanom občine Ribnica, 
namenjamo naslednje

OBVESTILO ZA 
JAVNOST

Na osnovi Pravilnika o ravnanju z odpadno električno in elektronsko opremo 
(Ur. list RS, št. 118/2004) in Pravilnika o spremembi pravilnika o ravnanju z 
odpadno električno in elektronsko opremo (Ur. list RS, št. 56/2005) je 
Javno komunalno podjetje Komunala Ribnica d.o.o. organiziralo brezplačno 
zbiranje odpadne električne in elektronske opreme iz gospodinjstev.

Odpadno električno in elektronsko opremo boste lahko 
oddali na sedežu Javnega komunalnega podjetja 
Komunala Ribnica v obdobju od 16. 2. 2006 do 3. 3.
2006 vsak dan od ponedeljka do petka med 8. in 12. uro.

Pod električno in elektronsko opremo spadajo aparati in naprave, kot so:
• Mali gospodinjski aparati - sesalniki, sesalne metle, likalniki, opekači, 

naprave za cvrtje, mikrovalovne pečice, palični mešalniki, multipraktiki, 
mlinčki za kavo,brivniki, budilke, tehtnice...

• Oprema za IT in telekomunikacijo - osebni računalniki s pripadajočo opre
mo, tiskalniki, tipkovnice, miške, skenerji, žepni in namizni kalkulatorji, 
faksi, telefaksi, telefoni, mobilni telefoni odzivniki...

• Oprema za zabavno elektroniko - radijski sprejemniki, televizijski sprejem
niki, videokamere, videorekorderji, glasbeni stolpi...

JKP Komunala Ribnica d.o.o.
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Podjetniške

Program vavčerskega svetovanja
(izvaja JAPTI - javna agencija za podjet
ništvo in tuje investicije in je sofinanciran 
iz sredstev strukturne politike, Ministrstva 
za gospodarstvo, Ministrstva za delo, 
družino in socialne zadeve in Zavoda RS 
za zaposlovanje): možnost sofinanciranja 
svetovalnih storitev do višine 1.000.000 
SIT. Preko programa vavčerskega sveto
vanja vam npr. lahko pomagamo tudi pri 
prijavi na spodaj navedene in druge 
razpise (pomoč pri prijavi na razpis, 
pomoč pri izdelavi poslovnega načrta...).

Javni poziv delodajalcem za izvedbo 
programa usposabljanja na 
delovnem mestu za obdobje 2005 - 
2007. Podrobnosti:
http://www.pcmg.si/index.php?id=2911.
Javni razpis za pomoč za zaposlo
vanje dolgotrajno brezposelnih 
žensk, Ur.l. RS, št.78/05. Podrobnosti: 
http://www.pcmg.si/index.php?id=3094.

Javni razpis za projekte netržnih 
zaposlitvenih programov, Ur.list RS, 
št.78/05. Sofinanciranje zaposlitev brez
poselnih oseb, ki se soočajo z ovirami pri 
vstopu na trg dela. Podrobnosti: 
http://www.pcmg.si/index.php?id=3095. 
Rok: 13.1.06;14.4.06.
Javni razpis za spodbujanje novega 
zaposlovanja starejših (starejši od 50 
let - subvencije), Ur.list RS, št.78/05. 
Roki: 13.1.;17.03. in 14. 4. 06.
Podrobnosti:
http://www.pcmg.si/index.php?id=3096.

Javni razpis za dodeljevanje posojil
nih sredstev, namenjenih za namen 
"B" - spodbujanje razvoja turističnih 
destinacij - financiranje turistične 
infrastrukture in namen "C" - preno
vo, modernizacijo ter izgradnjo javne 
in komunalne infrastrukture v okviru 
poslovnih con. Ul RS, št. 82/05. 
Kontakt: Javni sklad RS za regionalni 
razvoj..., Ribnica, Katja Zgonc, tel.: 
01/836 19 53, e-pošta: katja.zgonc@rdf- 
sklad.si. Rok: do porabe sredstev oz.
najkasneje do 15. 3. 06. Podrobnosti: 
http://www.pcmg.si/index.php?id=3146.

Objava o podaljšanju javnega razpisa 
za dodeljevanje sredstev za spodbu
janje naložb v sisteme daljinskega 
ogrevanja na lesno biomaso v 
obdobju 2003-2005, projekt GEF (Ur. I. 
RS, št. 87/05)., Kontakt: damir.stani- 
cic@gov.si ali lojze.subic@gov.si. Razpis 
je odprt do porabe sredstev oziroma 
najkasneje do 30. 6. 2006. Podrobnosti: 
www.pcmg.si/index.php?id=1219.

Razpis, Uradni list RS, št. 85/0. Kontakt: 
tel.: 01/300 69 90. Povečanje višine 
sredstev jav. razpisa za finančne spod
bude, za investicije v povečanje ener
getske učinkovitosti obstoječih stanovan
jskih stavb za leto 2005. 1. Sofinancer: 
Ministrstvo za okolje in prostor. 2. V

informacije

javnem razpisu za finančne spodbude za 
investicije v povečanje energetske 
učinkovitosti obstoječih stanovanjskih 
stavb, objavljenem v Ur.l. RS, št. 28, z dne 
18. 3. 05, se višina namenjenih sredstev 
poveča za 16 mio SIT in znaša okvirno do 
100 mio SIT. Podrobnosti: 
www.pcmg.si/index.php?id=2500.

Javni razpis za izbor lokalnih 
zaposlitvenih programov - javnih del 
v RS za leto 2006, Uradni list RS, št. 
97/2005. Razpisnik: Zavod RS za 
zaposlovanje. Rok: do razdelitve sredstev, 
oziroma najkasneje do 5. 10. 06, v letu 
2006 vsak 5. v mesecu. Podrobnosti: 
http://pmmg.japti.si/mainf rame.php?id= 
203#contents.

2. javni razpis v okviru Sosedskega 
programa Slovenija-Madžarska- 
Hrvaška 2004-2006, Ul RS, št. 103/05. 
Kontakt: tel.: 01/431 33 60,
vesna.silic@gov.si. Predmet je sofinan
ciranje projektov, ki ustrezajo naslednjim 
ukrepom: 1: gospodarska, socialna
kohezija, razvoj človeških virov: skupni 
gospodarski prostor, skupni razvoj 
človeških virov, skupni turistični in kulturni 
prostor. 2: trajnostni razvoj: trajnostna 
raba naravnih virov in varstvo okolja, varst
vo narave, dostopnost. Na javni razpis se 
lahko prijavijo prijavitelji, ki: - so neprof
itne osebe javnega ali zasebnega prava, v 
javnem ali splošno koristnem interesu; - 
imajo sedež ali oe na projektnem 
območju v RS; - so v projekt vključili naj
manj enega čezmejnega partnerja. 
Razpisnik: Agencija RS za regionalni 
razvoj. Rok je 1. 2. 2006.
Podrobnosti: JAPTI
http://www.japti.si/index.php?id=3426.

Javni razpis za pridobitev sredstev 
Evropskega sklada za regionalni 
razvoj - ukrep 1.1.: Spodbujanje razvoja 
inovacijskega okolja - Razvoj in usposo
bitev tehnoloških parkov, Objavljeno: U.l. 
RS, št. 120-121/05, Informacije: info-
erdf1.mg@gov.si. Predmet javnega 
razpisa je podpora projektom razvoja in 
usposobitve tehnoloških parkov.

Pripravil Področni center za razvoj gospo
darstva d.o.o., Ribnica, na osnovi spletne 
dokumentacije Moj spletni priročnik, ki jo 
pripravlja: Informacijsko Raziskovalni 
Center Celje. Za natančne podatke si 
oglejte celotne razpise v uradnih listih ali 
na spletnih straneh www.japti.si. Vse, ki bi 
želeli na svoj elektronski naslov prejemati 
tedensko sveže informacije o podjetnišk
ih razpisih, sejmih, novostih iz poslovnega 
sveta, ponudbe - povpraševanje po izdelk
ih in storitvah, vabimo, da pokličete na št. 
8369-753, 041/436-233 ali pišete na e- 
naslov pcrg.ribnica@amis.net.
Posredovanje informacij po e-pošti je 
brezplačno.

Mladinska Komisija Planinske zveze 
Slovenije razpisuje FOTOGRAFSKI 
natečaj,

Natečaj bo potekal v treh kategorijah z naslednjimi naslovi:
1. Iskrice mladosti s planinskih poti (zaželeno je, da bi 

fotografija prikazovala utrinke s planinskih izletov mladih 
planincev in ostalih potepanj po hribih).

2. Utrinki iz gora (gorska narava v vseh letnih časih in ob 
kateremkoli času).

3. Zabavna fotografija (ni omejitve glede vsebine).

Pogoji:
• Na natečaju lahko sodelujejo: v 1. kategoriji vsi mladi in mladi po 

srcu, v 2. in 3. kategoriji pa vsi mladi do vključno 27. leta 
starosti.

• V vsaki kategoriji lahko posameznik sodeluje z največ tremi 
fotografijami.

• Fotografije naj bodo formata 20 x 30.
• K fotografiji pripišete: naslov fotografije, kje je bila posneta, ali 

je posneta z digitalnim ali s klasičnim fotoaparatom, ter svoje 
podatke: ime in priimek, domači naslov, elektronski naslov in 
telefon.

• Če ste fotografijo posneli z digitalnim aparatom, vas prosimo, 
da imate digitalni zapis shranjen za nadaljnjo uporabo, če bo to 
potrebno.

Tričlanska komisija bo v vsaki kategoriji izmed prejetih 
fotografij izbrala tri najboljše. Najboljše fotografije bodo 
lepo nagrajene. Pomembno:
• Fotografije pošljite na naslov: Mladinska komisija PZS, 
Dvoržakova 9, 1000 Ljubljana, v zaprti kuverti s pripisom: 
"ZA FOTO NATEČAJ MK PZS, NE ODPIRAJ!", do 20. 
aprila 2006.

MALI OGLASI
PRODAM

Prodam tri kletna okna (84 x 120 cm) in kopalniško banjo 
(66 x 170 cm). Cena je simbolična, po dogovoru.
Tel.: 01 / 836 31 20.

Ugodno prodam obhajilno obleko za deklico malo močne
jše postave. Tel.: 01 / 836 02 39.

Naprodaj imamo kuhinjske izdelke iz suhe robe, ugodno. 
Tel.: 01 / 836 03 54.

Ugodno prodam seno. Tel.: 01 / 836 61 28.

Smuči Fisher RC4RS (z nakazanimi loki za carving) 
dolžina 180 cm z vezmi LOOK 6.0-zelo dobro ohranjene, 
prodam. Cena 15.000,00 sit. Tel.: 041/ 332 406

KUPIM
Kupim moške smučarske čevlje, št. 47 - 48 - 49. Bojan. 
Tel.: 041 / 376 568.

Kupim eno- ali dvosobno stanovanje v Ribnici.
Tel.: 031 / 883 218.

Kupim hlodovino (smreka, jelka, hrast). Takojšnje plačilo 
ob prevzemu. Tel.: 031 / 369 908.

Kupimo novejšo hišo ali hišo v tretji (podaljšani) gradbeni 
fazi ali zazidljivo parcelo velikosti od 900 - 1300 m2, na 
relaciji Dolenja vas - Ortnek. Tel.: 031 / 272 900.

ODDAM
Na Merharjev! ulici 3 v Ribnici oddamo v najem poslovne 
prostore. Tel.: 070 / 345 404.

/S' 519L.NET



PRODAJA
NOVIH IN RABLJENIH

j KREDIT IN LEASING 01 788 19 99
01 788 19 98

STARO ZA NOVO! 041 611 920
031 331 920

ÜiPjj STARO ZA STARO! 031 331 919

Avtohiša Zalar
Vaš pooblaščeni prodajalec in serviser za vozila Opel.

www.avtohisa-zalar.si

vni tečaji!

INFORMACIJE 
IN VPIS:

7.2. - 20.2.06

tel: 041 561 734 ali 040 770 577

e-naslov: lektor@email.si

L E KTQ iNjezikmoizobruževan/e
Brigiua Vesel s. p.
Napesek 13,1317 Sodražica

• lesena okna in vrata e les/ aluminij okna in vrata

• pvc okna in vrata • aluminij okna in vrata

• pvc/ aluminij okna • polkna, rolete, komarniki

e Svetovanje - izmera 
montaža - servis

INLES d.d., Kolodvorska 22, 1310 Ribnica, www.inles.si, e-mail: info@inles.si, Maloprodaja Ribnica, tel.: 01 8377 162, fax: 01 8377 33 I



SSMBÄ NEPREMIČNINE Franc tanko s p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
KOČEVJE- center, starejša stanovanjska hiša ,14x12 m, 
zgraj. 1932, velikost parcele 1395 m2, el., voda, takoj 
vseljiva, možna zamenjava za stanovanje v Ljubljani 22,6 
mio SIT (94.000 EUR).
LOŠKI POTOK, Goratiržeti- Stanovanjska stavba 11x12 
m, zgraj. 1980, III. grad. faza z gospodarskim poslopjem in 
travnikom v skupni izmeri 2782 m2, cena 5,7 mio SIT ali 
25.000 EUR.
SODRAŽICA- center,starejša stan. hiša z poslovnim 
prostorom 37 m2- trgovina, 10x11 m, zgraj. 1930 in 
gospodarskim poslopjem, 10x22 m, vel par 608 m2, 
zemli. 162 m2, Mas. Ogrevanje, el., voda cena za stan. 
Hišo in posl. prostor 14,5 mio SIT ali 60.416 EUR, za 
gosp. poslopje pa 6,8 mio SIT ali 32.500 EUR. 
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE- industrijska cona, novejši poslovni prostori v 
izmeri cca 450 m2,14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno 
dokumentadjo za proizvodnjo mimo dejavnost 14 park. 
mest, vsa infrastruktura cena 63,95 mio SIT ali 273.876 
EUR, v račun vzamemo tudi stanovanje v Ljubljani, 
uporaba takoj.
KOČEVJE- center, obnovljeni poslovni prostor v izmeri cca 
120 m2 - pisarne v 1 nadstropju, delno opremljene, 
zgrajene pred letom 67, takoj vseljive, cena
21.000. 000.00 SIT ali 87.500 EUR.
KOČEVJE- Industrijska cona. novejši poslovni prostor vel 
104,44 m2, zgraj 1996, urejena dolu III grad. faza, cena
18.000. 000.00 SIT al 75.000,00 EUR.
GRADBENE PARCELE:
RIBNICA- HRASTJE gradbena parcela, velikosti 1123 m2 
prodamo, cena za m2 4.200,00 SIT ali 17,5 EUR.
RIBNICA- VELIKE POLJANE, gradbena parcela velikosti 1457 
m2, lepa lokacija, cena 3,6 mio STT ali 15.000,00 EUR. 
GROSUPLJE- ČUŠPERK- gradbena parcela v Izmeri 983 m2 
na zanimivi lokaciji, sončna lega, voda na parceli elektrika v 
bližini cena 9.600,00 SfT al 40.00 EUR za m2.
RIBNICA- GORIČA VAS, gradbena parcela v izmeri 2023 
m2, infrastruktura v neposrednji bližini, cena za m2 je

3.968,00 SIT ali 16,50 EUR 
KMETIJSKE PARCELE:
RIBNICA-DANE, Pašnik1667 m2, travnik 3416 m2 in 
travnik 1355m2, cena za m2 je 298,00 SIT.
STANOVANJA:
NOVO V RIBNICI: več novozgrajeni! stanovanj v centre 
Ribnice, cena za m2 po dogovore, rok vseltve približno 4 
mes.
RIBNICA center, dvosobno 59,51 m2 v IV nadstropju, 
zgraj. 1979, kompletno opremljeno, CK, TEL, KT, cena
12.6000.000. 00 SIT 
ODDAMO V NAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
RIBNICA- strogi center, tri lepo urejene pisarne z 
uporabnim dovoljenjem, skupna velikost 75 m2, vseljivo 
takoj cena najema po dogovoru 
KOČEVJE- štiri pisarne, opremljene, varovane, v pritličju, 
vel. cca 64 m2, 34m2, 16 m2 in 41 m2, CK, vsa 
dokumentadja- uporabno dov. Cena najema 6,0 EUR za 
m2 ali 1440,00 SIT
KOČEVJE- center, obnovljeni poslovni prostor v izmeri cca 
120 m2 - pisarne v 1 nadstropju, delno opremljene, 
zgrajene pred letom 67, takoj vseljive, cena
21.000. 000.00 SIT ali 87.500 EUR
RIBNICA- obrtna cona Ugar, oddamo v najem obnovljen 
poslovni prostor v izmeri cca 270 m2 primeren za različne 
dejavnosti, dve etaži, infrastruktura in dokumentadja 
urejena, cena najema je 1.000 EUR ali 240.000,00 SIT, 
predplačilo-garandja 
HIŠE:
DOMŽALE, center, v najem oddamo stanovanjsko hišo cca 
10x12 m, takoj vseljiva, delno oprem lena. CK na o|e, KT, 
TEL cena najema je 176.000,00 SIT, predplačilo, garancija. 
KUPIMO
STANOVANJA:
LJUBLJANA- Kodeljevo , Frole, Vič, kupimo 2 garsonjeri 
do 20 m2, prvo ali drugo nadst in dva dvosobna stan, do 
60 m2, gotovinsko plačilo, od 13,2 mk) SIT- do 26,5 mio 
SIT, vselitevo v dveh mes.

Uredimo vam vso dokumentacijo, svetujemo in se za vas strokovno in srčno potrudimo 
pri prodaji in nakupu vaših nepremičnin, pokličite nas in nam zaupajte vaše želje.

GOSTINSTVO - TVRIZEM ^
IC IM 1 Tel.: 01/8361 189 ali 01/8361-665

P WIL-L-j GSM: 031/760-697

Sprejemamo kbewacuc za omžinska srečanja

°(2D35Z2G3

MOBITEL & debitel SERVIS GSM / UMTS
zastopstvo MicroERA Jože Šilc s.p. 

Merharjeva 3 (Poleg iNLES-a)

1310 Ribnica
Tel.: 01/ 8373 116 FAX: 8373 117 
GSM: 051/358 762
E-mail: info@microera.si 

Pri sklenitvi nove naročnine MOBITEL ali 
pri selitvi NMT/GSM vas čaka lepo darilo 
ter popust 20% na dodatno opremo!

novi akcijski aparati na zalogi!

Www.mioroera.si

Zastopstvo za 
MODRI ADSL!

AKCIJA: 1 + 1 SIT

GRAD
Za okna n 
od 100.0

Ponudba velja 
do porabe sred:

itiTERnun
FE Ribnica: 

Nemška vas 3 
040/258-924 

Ljubljana: 
interalta d.o.o., Ljubljana 

Stegne 21 c 
Tel.: 01/511-16-24 

www.interalta.si
.2006 oz.

BARVE d
V 28.RAI

TEL/FAX: O 2/60 5-1
OVA VAS 

: 070/409-525

IZVAJAMO:

[Tj IZDELAVA VSEH VRST FASAD 
[Tj SANACIJA FASAD
n~j BARVANJE LESA (napušči, vrata, balkoni...)
[Tj ANTIKOROZIJSKA ZAŠČITA 
[Tj STROJNI OMETI 

I [Tj MONTAŽA MAVČNIH PLOŠČ

DELO OPRAVLJAMO PO CELI SLOVENIJI. 
ZAGOTAVLJAMO STROKOVNO IN KAKOVOSTNO IZVEDBO DEL 

ZA OPRAVLJENO DELO DAJEMO GARANCIJO

OPTIK
VrvarsKa 3 

1310 Itfbitica 
EL.: 01/83 60 367

Delovimi čas: 
vsaK dan od do 191) 

sobota zaprto

desk
Tone Pogorelec

Blesk 2 d.o.o.
Čistilni servis in 
slikopleskarstvo 
Bukovica 2, 1310 Ribnica 
Tel.: 01/836 99 33, 
fax: 01/836 99 34, 
gsm: 031/647 188, 
E-mail: blesk2@amis.net

,vanj objektov
sldnih

iatov,

parketov 
lja objektov

a stanovanj



Optika Anita
Tel. 01 / 836 - 11 28

Delovni čas:
Ponedeljek 9-12 15-20

To, Sr, Če, Pe 9-14 15 -17
Sobota 9 -12

Montaža SAT in TV anten

cySAT - antenski sistemi
Peter Kočevar s.p. Merharjeva 2, Ribnica, GSM: 041 761-769

GSM: 041 712 103

VRBAMRIBNICA
©Q?©

- «nfSn.?t NOVICE vsak dan 
ob polni uri, med 6. in 20. uro

Zahvaljujemo se vsem obiskovalcem koncerta 
Rešeto domačih, nastopajočim, ostalim 

izvajalcem, radiu Univox Kočevje, radiu Zeleni val 
Grosuplje, pokroviteljem

ADRIATIC SLOVENICA Zavarovalna družba d.d. 
(generalni pokrovitelj), Ristro d.o.o., Motoman 
Robotec d.o.o., Košček d.o.o., Avtohiša Zalar 

d.o.o., Grča d.d., Kočevje, KGZ Ribnica z.o.o., 
MERCATOR d.d., Ljubljana, Trgovina Jurja shop 
Kočevje, Maček servis s.p. Kočevje, IR d.o.o., 
Ribnica-Restavracija Marof, Gostilna Mihelič, 

Salon sprostitve JAN'S, Frizerski salon Fantazija, 
Občina Ribnica, Občina Sodražica, 

Melamin d.d., Kočevje, OLYMPUS d.o.o., 
Ljubljana, KVM Grafika d.o.o., Cvetličarna Požar, 

Urban - servis in prodaja vozil Hyundai d.o.o., 
Dnevni bar Lorena,

za izkazano zaupanje in še naprej prijetno 
poslušanje našega programa

www.radiourban.si
Telefon: 836 98 16, trženje: 041 633 415. 041 320 651 

SMS nabiralnik: 051/ 220 220
E - pošta: lnlo@radlourban.com, studlo@radlourban.com, 

marketing@radiourhan.com

PREDSTAVITVENA VOZILA

Čisto
majčkene

cene.
Popust do 

600.000 SIT 
za osebna vozila 

Volkswagen.

e
Ponudba velja za omejeno število vozil in modelov Polo, Golf, Golf Plus, Jetta, Touran, Passat in Sharan na zalogi. Višina popusta je 
odvisna od posameznega modela. Za navedene modele: skupna poraba: 4,4 -11,61/100 km, emisije CO2:119 - 278 g/km.

VOZILA NA ZALOGI
VW Polo Comfortline 1,2 47kw, 1,4 55 kw, klima climatic, daljinsko centralno zaklepanje, el.pomik prednjih stekel, 

ABS, meglenke, radio beta
VW Golf Trendline 1,9 IDI 66kw-90km, 77kw-105km, 2,0 SOI 55kw-75km pet vrat, kovinska barva, klima 

"climatronic", stikalo za dnevne luči, zasilno rezervno kolo 
VW Golf Plus Trendline 1,9 IDI 77kw, stikalo za dnevne luči, klima "climatronic", el.paket, naslon za roke, usnjen 

volan, radio RCD 300 PLUS
VW Passat var. Trendline 1,9 TDI 96kw, exclusive, stikalo za dnevne luči, klima "climatronic", tehnik paket 
VW NOVA Jetta Trendline 1,9 77kw-105km, avtomatska klima, naslon za roke, dnevne luči 
VW NOVI Fox 1,2 40kw, 1,4 55kw
VW NOVI Passat lim, Comfortline 2,0 TDI 103kw, meglenke, večfunkcijski prikazovalnik, radio RCD 300 plus, alu 

platišča, črne stranske letve

................. ........

VW NOVI Fox 1,4 55kw, el.paket, klima climatic, paket 
Color, radio RCD 200,

VW NOVA Jetta Trendline 1,6 75kw, avtomatska klima

RABUENA VOZILA
VW Sharan Trendline TDI 85kw, letnik 2001 
VW Golt V 1,6 Comfortline 85kw, letnik 2004 
VW Passat 1,8 T, 110 kw, letnik 1998 
Renault Twingo 1,2, 43kw, letnik 1998 
AUDI A-4 Avant 1,8T letnik 1998,110kw 
Opel Corsa 1,2 59kw, letnik 2005

RANDEU
AVTOHIŠA

Mahovnik 2, 1330 Kočevje 
telefon 01 8951 488, telefax 01 8955 240 

e-mail: domijon.randelj@porsche.si 
salon in delavnica pon,- pet. od 7. do 18. ure 

sobota salon od 8. do 12. ure

PORSCHE
KREDIT IN LEASING



POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 
VOZIL SEAT in ŠKODA

Ob železnici 7, 1310 Ribnica 
tel.: 01/8369-040, 8361-127, fax: 8369-045 

Delovni čas: pon. - pet. od 8. do 19. ure 
sob. od 8. do 13. ure

CENIK OGLASOV IN STORITEV V REŠETU 
(velja od 1.3.2005)

Zakup oglasnega prostora (barvne strani):

oglas 1 / 8 strani ( 9,8 x 6,8 cm) 
oglas 1 / 4 strani ( 9,8 x 14,1 cm) 
oglas 1/2 strani ( 20 x 14,1 cm) 
oglas 1 / 1 stran ( 20 x 28,7 cm)

Na rumenih straneh je cena oglasa 10 % nižja.

Zakup oglasnega prostora na rumenih straneh:

poslovna vizitka (9 x 1,5 cm brez logotipa): na rumeni podlagi z 
okvirjem 5.785,00 SIT
poslovna vizitka (9 x 2cm z logotipom): na rumeni podlagi z 
okvirjem 6.943,00 SIT

POPUSTI
Popusti se obračunajo na vrednost po ceniku.

• 5% za izdelan oglas na računalniški disketi (prog. WTN.), CD-ju 
oz. posredovan preko elektronske pošte.

• 10% za zakup oglasnega prostora na rumenih straneh: 
Ekonomsko-propagandni članki, reportaže z otvoritev, 
predstavitev lokalov, dejavnosti s tekstom, s fotografijami...
- za plačilo s 100% avansom
- za 3-6 -kratno objavo oglasa

• 25% za zakup oglasnega prostora na rumenih in ostalih straneh: 
Razpisi, natečaji
- za 6-12 -kratno objavo oglasa

• 35% za zakup oglasnega prostora na rumenih in ostalih straneh: 
Zahvale, čestitke...

• 50% za zakup oglasnega prostora na rumenih straneh, če je že 
podpisana pogodba o oglaševanju v oglasnem prostoru (1 / 1 
in 1 / 2 strani)

Kontaktna oseba: Marko Modrej, gsm: 041/536-889

l<iio Jri 0

9.257.00 SIT
17.358.00 SIT
30.087.00 SIT
49.759.00 SIT

MOTOMAN tio.o.
Robotizacija in avtomatizacija v industriji

PRAVI PARTNER V SVETU ROBOTIZACIJE V INDUSTRIJI

Šest osni členkasti roboti iz družine MOTOMAN, 
nosilnosti od 3kg- 500kg, ki jih krmili visoko zmo
gljiv krmilnik XRC, ki edini na svetu omogoča 
sinhrono krmiljenje štirih robotov hkrati, oziro
ma lahko zvezno krmili 27 robotskih osi.
IDEALNA REŠITEV V APLIKACIJAH: 
o OBLOČNEGA VARJENJA 
o UPOROVNEGA VARJENJA 
O STREGE 
O PLAZEMSKEGA IN 

LASERSKEGA REZANJA 
O POLIRANJA 
O PALETI RAN J A 
o BRUŠENJA 
O LEPLENJA

MOTOMAN
Lepovče 23,1310 Ribnica 
tel.: +386 (0)1 83 72 410 

faks: +386 (0)1 83 61 243 
e-mail: info@motomanrobotec.sl 

www.motomanrobotec.si

on*
SST EN 46012 C-001

si/p
ISO 9001 Q-234



VOTBC MNICA
Natečaj za vpis predšolskih otrok v 
dnevni program vrtca za šolsko leto 

2006/2007
Vrtec Ribnica objavlja natečaj za vpis predšolskih 
otrok v dnevni program vrtca za 1. 9. 2006.

Čas vpisa: od 1. do 15. marca 
2006 od 8. do 12. ure.

Vpisno mesto: Vrtec Ribnica, Maj ni kova 3, 
1310 Ribnica; rdeči vhod - pisarna svetovalne 
delavke
Kontaktna oseba: Erna Zabukovec

Vlogo za vpis otroka v vrtec dobite pri svetovalni 
delavki Vrtca ali na naši spletni strani www.vrte- 
cribnica.com in jo izpolnjeno vrnete do 15. 3. 
2006.
Prav tako potrdite vloge, ki jih Vrtec že ima v evi
denci, in jih do navedenega roka ustrezno dopol

nite glede na določila 11. člena Pravil o sprejemu 
otrok v vrtec in o plačevanju programov za 
predšolske otroke. Lahko si jih preberete na 
oglasnih deskah in na upravi Vrtca.
V primeru, da bo prijav za sprejem otrok v dnevni 
program Vrtca več, kot je prostih mest, bo o spre
jemu odločala Komisija za sprejem otrok v vrtec. 
Starši ali zakoniti otrokovi zastopniki, ki potrebu
jejo vrtec pred 1. 9. 2006, ste vabljeni na pogov
or in posvetovanje o možni predčasni vključitvi. 
Starše ali zakonite otrokove zastopnike, ki potre
bujejo vrtec v popoldanskem času, vabimo, da 
svoje potrebe evidentirajo v Vrtcu.
Starši ali zakoniti zastopniki, ki bi svojega otroka 
želeli vključiti v krajši program (2 do 3 ure v 
dopoldanskem času preko celega leta z enim 
obrokom - malico), prav tako svojo potrebo 
izrazite z vlogo za vpis v vrtec.

■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■Ml

Društvo upokojencev
obvešča člane, da ostane članarina za leto 2006 nespremenjena 
(1.200,00 SIT).

Pripravljamo tudi PUSTOVANJE, in sicer 25. februarja.

POHOD PO JURČIČEVI POTI bo 4. marca.

Vse ostale informacije dobite na sedežu društva, tel.št. 8361 277 
(ali 031/792 694), vsak ponedeljek od 9. do 11. ure.

OBVESTILO VSEM ČLANICAM DRŽ RIBNICA 
AKTIVNOSTI V MESECU FEBRUARJU
v torek, 7. 2. 2006 - predavanje in praktični 
prikaz o notranjem čiščenju telesa /Teja 
Vrhovnik
v četrtek, 9. 2. 2006 - Pozabljena znanja o 
zeliščih / predaval bo Jože Maj es

v torek, 14. 2. 2006 - ročna dela (kvačkan
je, pletenje)

v sredo, 22. 2. 2006 - Odpravimo boječine 
hrbta / predaval bo Miran Šubelj 
Sagmeister

Vse aktivnosti bodo v prostorih TVD PARTIZAN 
(vhod na zadnji strani stavbe), s pričetkom ob 18. 
uri. Prispevek za vsako predavanje je 1.000,00 sit 
na članico, za zunanje udeleženke ali udeležence 
pa 1.300,00 sit.

Prijave bo zbirala Danica Čampa Marinč, na št. 
031/881-281.

Lepo vabljeni, saj so vsa predavanja zanimiva in 
znanje dobrodošlo za naše telesno počutje!

Predsednica DPŽ Ribnica: 
Marinka Vesel

RESETO.RtBNICA SlpL.NET

KRONIKA
DELA
GASILSKEGA 
SEKTORJA 
DOLENJA VAS

Z
H

V preteklem letu smo gasilci sektorja Dolenja vas
opravili sledeča dela in naloge:

• gasilska društva so imela redne občne zbore v 
obdobju od februarja do marca,

• pri pokopu Pusta v Ribnici smo sodelovali pri 
cestnih zaporah in redarstvu,

• v začetku maja se je 75 gasilcev iz različnih 
društev že petič udeležilo Florijanove sv. maše 
v cerkvi sv. Roka v Dolenji vasi,

• pri teku po Lončariji smo opravili redarsko 
službo - varovali cestne zapore in omogočili 
nemoten tek,

• v Ribnici smo se udeležili proslave ob 50 - let
nici OGZ,

• udeleževali smo se društvenih proslav in 
pogrebov za pokojnimi gasilskimi tovariši,

• sodelovali smo na tekmovanju, ki ga je priredi
la OGZ Ribnica,

• izvedli smo vajo, ki jo je pripravilo poveljstvo 
Gasilske zveze Ribnica,

• imeli smo razne društvene vaje,
• med letom smo vzdrževali orodja, opremo, 

gasilske domove, urejali okolico...
• v vozilo Unimog smo vgradili močnejši motor,
• obnovili smo 150 let star gasilski voz z ročno 

gasilsko črpalko,
• v septembru smo izvedli sektorsko vajo, in 

sicer prikaz gašenja z vedrom, ročno črpalko - 
birglovko, ki jo poganjajo in potiskajo vodo 
hkrati štirje krepki gasilci, z motorno črpalko, 
Unimogom, avtocisterno in z gasilniki na prah,

• nekaj članov je opravilo tečaj za uporabo dihal
nega aparata.

V sektorju Dolenja vas smo imeli v letu 2005
naslednje požare:
• dva požara na vozilih (traktor in bager),
• dva travniška požara,
• tri gozdne požare (enega v Nemški vasi, kamor 

smo prihiteli na pomoč),
• en dimniški požar,
• tri začetne požare na zgradbi,
• opravljali smo tudi prevoze pitne vode,
• pred novim letom smo gasilci raznašali 

gasilske koledarje ter obiskali naše starejše 
člane,

• za zaključek leta pa zagotovili požarno varovan
je ognjemeta v Ribnici.

Vsem bralcem Rešeta želimo predvsem VARNO,
ZDRAVO in USPEŠNO leto 2006
Vodja sektorja

France Vidervol, 
višji gasilski častnik II. st.
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KUPONI

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH 
OGLASOV

Besedilo:__________________

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:_______________

Ime in priimek:

Ulica:_______

Pošta:______

Tel.:________

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA, 
najkasneje do 13. februarja 2006.

Pravilna rešitev iz 12. številke Rešeta je: 
LEPE IN VESELE PRAZNIKE

Med pravilnimi rešitvami pa je žreb določil naslednje nagrajence:

1. Topel pulover (flis), ki ga poklanja MERCATOR d.d., prejme: 
METKA JAVORNIK, Knafljev trg 8, 1310 RIBNICA

2. Darilni paket, ki ga poklanja MICROERA, Jože Šilc, s.p., Merharjeva 
3, RIBNICA, prejme: NENA POGAČNIK, Breg 76, 1310 RIBNICA

3. Darilni paket, ki ga poklanja MICROERA, Jože Šilc, s.p, Merharjeva 3, 
RIBNICA, prejme: JAN KNAVS, Na pesek 30,1317 SODRAŽICA

4. 1 x pico po izbiri, ki jo poklanja PIZZERIJA HARLEKIN, Gorenjska 
cesta 4, Ribnica, prejme: JANEZ GORŠE, Kot 16, 1310 RIBNICA

5. Majico, ki jo poklanja RADIO URBAN, prejme:
ANJA CVAR, Lipovšica 9, 1317 SODRAŽICA

Nagrajencem iskreno čestitamo! 

Obvestilo o prevzemu nagrade boste prejeli po

pošti.

RIBNIŠKI PUŠELJC
(postal je zimzelen)

Sicer je Ribniški pušeljc zimzelen že 
od nekdaj, še bolj se ga je barva pri
jela, ko je pridobil geografsko 
označbo, sedaj nosi nalepko 
'Ribniška suha roba'. Odlično!
To velja tudi za ansambel, ki si je 
nadel to domače ime in uspešno 
stopa po poteh starejših vzornikov in 
mentorjev iz Sodražice, ansambla 
Franca Miheliča. Prav to velja tudi za 
našo akcijo, o kateri je bilo več 
napisanega v prejšnji številki, in jo 
bomo pospravili tja do novembra. 
Mogoče bi dodal še to, da so se kljub 
kristalno jasnim pravilom pojavila 
nekatera ugibanja, zakaj je določena 
oseba dobila toliko in toliko glasov, 
zakaj nekaterih sploh ni na lestvici... 
Zato, spoštovane, spoštovani, ker ste 
vi tako izbrali. Namenoma smo pustili, 
in tako bo tudi v prihodnje, proste 
roke vsem vam. Izbran je lahko vsak, 
predlagatelj je lahko vsak, čista 
demokratična izbira, brez namigov. In 
res, čestitke vsem, ki ste poslali nev
erjetnih 5122 glasov, še posebej pa 
vašim izbrancem. Kot sem povedal, 
vaš trud ne bo zastonj, tukaj ste trije 
srečni izžrebanci, ki boste na podlagi 
prejetega obvestila nagrade dvignili 
na radiu Urban, Šeškova 14, Ribnica.

1. nagrado, DVD predvajalnik 
Gorenje, z DVD-jem Urbanova noč 
2005, prejme: Andreja Pogorelc, 
Za Humcem 6,1331 Dolenja vas.

2. nagrado, ayurved- 
sko masažo ABHYAN- 
GA, 60 min. (indijska 
masaža celega telesa s 
toplimi naravnimi olji), v salonu spros
titve JAN'S, Merharjeva ulica 15, 
Ribnica, prejme: Darko Kozina, 
Goriča vas 40 a, 1310 Ribnica.

3. nagrado, moško ročno uro in kra
vato, prejme: Magda Šmalc, Dolenji 
Lazi 56,1310 Ribnica.

4. nagrado, 2 meseca brezplačne
ga tečaja joge (Društvo Joga v vsak
danjem življenju), prejme: Nastja 
Adamič, Sv. Gregor 4a, 1316 
Ortnek.

5. nagrado, 1 mesec brezplačnega 
tečaja joge (Društvo Joga v vsakdan
jem življenju), prejme: Francka 
Kožar, Nemška vas 6,1310 Ribnica.

Tako, zdaj pa ušesa na peclje, oči na 
piano in spremljajte utrip v naši dolini, 
ter se pripravite za glasovanje v akciji 
Ribniški pušeljc 2006. Podelitev bo - 
kot letos- naslednje leto, na prireditvi

Rešeto domačih.
Dogodkov letos ne bo manjkalo 
(karnevala sicer spet ne bo), še pose
bej bodo v ospredju lokalne volitve, 
na katerih bomo izbirali nove (stare) 
svetnike in novega (starega) župana. 
Tudi pri tem velja zgornji izrek: "Izbira 
je samo vaša oz. naša!"
Ko ravno omenjam volitve, zanimivo, 
da ob tolikih glasovih letos ni bilo 
nobenega politika, niti blizu lestvice 
ga ni zaneslo. Znova stvar vaše 
odločitve! Če se malce ozremo preko 
občinskih meja in spremljamo doga
janje v aktualni politiki, potem odgov
ora ni potrebno več iskati. En primer 
odlične retorike in izrednega zavze
manja za naš blagor je bila izjava kan
didata za predsednika LDS Jožefa 
Školča iz prispevka v TV Dnevniku, v 
sredo, 19. januarja 2006, ob 19.03, 
na 1. programu nacionalne televizije, 
ko je tekla beseda v zvezi z Irakom in 
napotitvijo naših vojakov tja: "Mogoče 
je Rop peljal Slovenijo v prepad, 
ampak znal se je ustaviti..Janša pa 
pelje Slovenijo v prepad!"
Glede na hitrost Školčevega govora 
si teh besed ni težko zapomniti. 
Skratka, človek (laični volivec) dobi 
občutek, da pač vedno mora biti 
opozicija proti poziciji, kamor koli pač 
veter piha in da nikoli nihče za nič ni 
kriv. Če je stvar pozitivna, si jo vsak 
prišije na prsi, če 'smrdi', so mu jo 
podtaknili prejšnji grelci stolov. Po 

reakcijah enih in drugih v zadnjih 
mesecih bi verjetno bila opozici
ja a priori proti, četudi bi vlada 
odločila, da se plače vseh državl
jank in državljanov dvignejo za

50 %, ob zagotovitvi, da cene ostane
jo na tej ravni.
Vsake toliko časa bi naši izvoljenci 
morali pogledati tudi v zgodovino 
izpred dveh, treh, petnajstih let in 
doumeti, da smo v EU, Natu, da nas 
včasih žal ali pa na srečo vežejo 
določeni dogovori, pogodbe s starimi 
demokracijami, kjer se tako kot pri 
nas, vedno bolj sprašujejo, kam nas 
vodi to pretirano poudarjanje 
demokracije, svobode, zgolj v iskanje 
pravic, otepanje dolžnosti in odgov
ornosti.
Naravni prirastek močno pada, 
morala se skriva za lastno senco, 
medsebojne topline skorajda ni več, 
primer 'modernega' sveta je bila reci
mo Lipa v Pirničah pri Medvodah, ki 
od Kolpe do Londona še zdaleč ni 
osamljen primer.
Očitno je res, da mora določen prob
lem rešiti tragedija, brez metanja 
peska v oči, pa še to ni porok rešitvi.
51 lahko predstavljamo, kako naj bi se 
po tej logiki rešil svet?
Za demokracijo z Rešetom naprej!

Marko Modrej

zo RESETQ.RIRNICA SIQL.NET



Pripravil Marko Modrej

ZIMSKI KVIZ
(z aromo limone in cimeta, s klinčki)

Pozdravil januar nas je vzneseno, kot prvi vedno govori: "Leto bo dobro kot še nobeno!" Verjeti mu skorajda je težko, 
kam nas popeljal je, odgovoril šele december bo lahko. A kaj bi brez upanja, lepih želja, brez nade popotnica bi težka 
bila. Vzeli leto pač bomo tako, kot duša veleva in videti želi naše oko.
V želji, da bi vaše oko znalo izluščiti pravilne odgovore, vam na vsako vprašanje ponujamo več odgovorov in trditev, 
a le enoje pravilno. Črko pred pravilnim odgovorom vpišite v razpredelnico in dobili boste... nekaj, povezano s/z....

1. Kot vsako leto je tudi tokrat pred nami leto različnih jubilejev. Okrogli 
jubilej neprekinjenega izhajanja letos praznuje tudi Rešeto. Kateri?

Č 5.
L 10.
S 15.

2. R, ki ga vidite tukaj, v osnovi pomeni zaščito določene blagovne znamke 
(njeno izvirnost). Tako je dežela suhe robe zaščitila svoje tradicionalne 
izdelke z geografsko označbo...

B Rešeto domačih 
A Ribežen 
J Ribniška suha roba

9. Naslednjo nalogo lahko rešite tudi z uporabo telefona, rešitev vam je 
lahko v pomoč. Skratka, na katero tel. št. bomo poklicali, če želimo pre
veriti točen čas?

Š 195 
O 115 
P 080 1000

10. Kako se imenuje najvišji slap v Sloveniji, ki je visok 130 m in je v njegov
em vznožju v vročih poletnih dneh prav prijetno hladno?

Č Boka 
T Čedca 
P Rinka

3. Danes mineva natanko 250 let od rojstva legendarnega Wolfganga 
Amadeusa Mozarta. Sosedje Avstrijci, ponosni na slovitega rojaka, so 
tako razglasili leto 2006 za Mozartovo leto. V katerem kraju se je W. A. 
M. rodil?

K Na Dunaju 
U V Salzburgu 
O V Pliberku

4. Proračun Mozartovega mesta Dunaja za letošnje prireditve ob 250. 
obletnici skladateljevega rojstva bo znašal preko 30 mio. evrov, število 
obiskov v njegovi rojstni hiši je 500.000 na leto. Število znanih 
Mozartovih rokopisov je 4000 strani itd. Zelo znane in kakopak dobre so 
tudi sladke Mozartove kroglice, ki jih poznamo...

D 6 vrst 
N dokaj slabo 
B 30 vrst

5. Mozart se s petelinjim kikirikanjem ni kaj prida ukvarjal, tudi kokoši niso 
bile njegova specialiteta. Je pa ta postavni lepotec z visokim grebenom 
nekaj posebnega v naših logih. Komu ali kam bi ga dali?

I Škrabčevi domačiji v Hrovači 
H na zvonik cerkve pri Sv. Ani 
N Francoskemu veleposlaništvu v Ljubljani

6. V nedeljo, 22. januarja, je minilo pol tisočletja od ustanovitve vojske, ki 
varuje Vatikan, ti. papeževe vojske oz...

O svete straže 
N švicarske garde 
V rimske armade

7. 17. junija bo angleška kraljica Elizabeta II. uradno praznovala svoj...

U pristop k društvu ljubiteljev zelenega čaja 
S podvig, vzpon na Triglav 
E 80. rojstni dan

11. Tržičani so vstopili v novo leto 25. decembra, ostali Slovenci 1. januarja, 
pravoslavci 14. januarja, Kitajci so to storili to nedeljo, 22. januarja. Tudi 
njim SREČNO! Po njihovi astrologiji naj bi bilo letos uspešno in cvetoče 
leto, za kar bo krivo znamenje...

D psa 
U petelina 
K konja
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8. Katera od navedenih črk je začetnica imen držav, največ treh članic EU?
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Turizem od Idrijce do Kolpe
xz xz xz

SMUCISCA

Sodražica/ IZVER
- tekaške proge
- smučanje in
- sankanje,

DELOVNI ČAS:
od 9h do 16h (dnevno smučanje) 
od 17h do 21h (nočno smučanje)

CENIK:
otroci:
- poldnevna vozovnica 1.100 sit
- dnevna 1.500 sit
- nočna vozovnica 1.300 sit
- poldnevno - nočna vozovnica 1.600 sit 
odrasli:
- poldnevna vozovnica 1.500 sit
- dnevna vozovnica 1.900 sit
- nočna vozovnica 1.700 sit
- poldnevno - nočna vozovnica 2.000 sit

Kontaktna oseba: Anton Matelič 
(tel. 041 436 236)

m L n, I

Foto Mirko Perušek

Kontaktna oseba: Janez Bambič 
(GSM: 041/ 782-071)

TEKAŠKE PROGE

Bloke
Urejene krožne tekaške proge po Bloški planoti 
dolžine 7 in 20 kilometrov so znotraj kroga vasi 
Velike Bloke, Metulje, Ravne na Blokah, Nemška 
vas, Nova vas, Runarsko.
Parkira se v Novi vasi, opremo je potrebno 
prinesti s seboj, kosilo ali malica sta možna v 
gostišču Miklavčič. Podrobnejše informacije o 
snežnih razmerah in dogajanju na internetni 
strani www.bloke.si.
Ravno tako sta sedaj narejeni dve progi, in sicer 
7 in 20 km.

Ribnica
Urejena ravninska tekaška krožna proga dolžine 
6 kilometrov: Gorenja vas - Grič - Breže - 
Jurjevica.Vstopna točka v Ribnici, na koncu 
Ljubljanske ulice - preko mostička. Proga je 
namenjena za klasično in prosto tehniko. 
Tekaška proga v Danah: bolj zahtevna, 3 kilome

tre dolga proga za 
klasično in prosto 
tehniko.

Loški Potok:
Tekaška proga na Lazcu

SKAKALNICE
Skakalnica pri Sv. 
Frančišku - osvetljena in 
namenjena treniranju 
skakalcev. Dobrodošli 
skakalci in gledalci.

SANKALIŠČA
Loški Potok Loški Potok: Sankališče na Lazcu
Smučišče na Lazcu (smučanje na lastno odgov
ornost) Kontaktna oseba: Janez Bambič,GSM: 041/

782-071
Delovni čas: ob sobotah in nedeljah od 10. do 17. 
ure (Brezplačno oz. prostovoljni prispevek)

Turistično društvo 
Grmada Velike Poljane, Ortnek

IŠČE NAJEMNIKA ZA DOM NA GRMADI.

Pisne ponudbe pošljite na naslov:
Turistično društvo Grmada Velike Poljane, 1316 
Ortnek, informacije po GSM: 041/ 663 972.

Iskrena hvala za 
pomoč pri izvedbi 
Božičnice

Gospodu župniku Antonu Berčanu, ki je uredil 
vse potrebno na občini, da smo lahko v Gradu 
vadili in izvedli nastop. Prav po naključju je priš
lo do sodelovanja z gospo Sabino Vučemilovič. 
Z navdušenjem nam je ponudila svojo pomoč in 
nam sešila 14 oblek za pastirje. K standardni 
zasedbi MGS I.K.S. sta svoj delež dodala še 
trobentača Gregor Brcar ter Rok Lovšin. 
Pastirskega tabora brez ovac si skorajda ne 
moremo predstavljati. Za to gre zahvala poses
tvu Ugar, predvsem pa gospodu Maksu Riosi 
starejšemu, ki je bil vedno pripravljen pomagati. 
Posodili so nam tri ovce, prikolico ter nekaj bal 
sena. Strogo zaklenjen Grad je postal "mala 
malica" ko smo pri gospe Vesni Horženovi 
dobili ključe od gradu in električne omarice. 
Tudi ribniški skavti so nam priskočili na pomoč 
ter nam posodili pastirske palice ter kotel. Les 
za ograjo nam je priskrbel Miha Starc pri pod
jetju Legabo iz Prigorice. Zahvalili bi se še 
zvonarjem, ki so prekinili pritrkavanje in nam s 
tem omogočili, da smo igro lažje izvedli. Seveda 
gre zahvala tudi našim staršem, ki so nas 
pogrešali doma, medtem ko smo bili na vajah. 
Predvsem bi se radi zahvalili Stojanu Gelzetu, ki 
je nudil usluge prevoza ovac ter lesa. Še enkrat 
hvala za usluge ter izkazano zaupanje vsem, ki 
so na kakršen koli način prispevali svoj 
kamenček k mozaiku Božičnica 2005.

Mladinci

Smučarski klub Ribnica
vabi

v soboto, 11.2. 2006,

na tekmo v 
smučarskih tekih s 

pričetkom ob 9. uri, pri 
skakalnici Sv. 

Frančišek v Sajevcu,

in na NOČNO tekmo 
v smučarskih skokih 

na 40-metrski 
skakalnici Sv. 

Frančišek v Sajevcu. 
Začetek tekme ob 17. 

uri.

Vabljeni!
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TUDI HROVACANI DAHNILI 
PRAVO NOVOLETNO VZDUŠJE

Mesec december so Hrovačani zaključili z 
uspešno uprizoritvijo Živih jaslic. Zdi se, da je 
postala že kar navada, da se na božični dan 
obišče vasico ob Ribnici in enostavno uživa v 
vzdušju, ki ga da svetopisemska zgodba. 
Pozornost na začetku predstave vzbudijo božične 
pesmi. Mladi, večina jih je seveda iz Hrovače, 
zapojejo pesmi, kot bi bili del usklajene, dolgotra
jne glasbene skupine, ne pa samo začasna ses
tava mladih pevcev.
Zgodba se potem odvija po vzoru svetega pisma.

Prihodu v Betlehem sledi rojstvo Jezusa Kristusa, 
ki ga počastijo pastirji in Sveti trije kralji. Zgodba 
se zaključi, ko Marija in Jožef bežita pred 
Herodovo vojsko...
Tako kot je Hrovačanom zagodlo vreme za 
miklavževanje, se je podobno zgodilo tudi ob 
Živih jaslicah, vendar leden dež ni preprečil, da bi 
gledalci ne prišli. Kot da jim je vseeno, predali so 
se veselemu dogodku rojstva Jezusa Kristusa. 
Koledarsko leto pa je že v začetku januarja zopet 
zahtevalo, da se vaščani prebudijo in obiščejo 

svoje sosede v vlogi 
Svetih treh kraljev. 
Pohod se od zgodnje
ga popoldneva vedno 
zavleče pozno v noč. 
Kljub temu pa vaščani 
potrpežljivo počakajo 
in gostljubno povabijo 
v svoje domove Modre 
z vzhoda.
Nekako se zdi, kot da 
vse, kar pripravljajo v 
Hrovači, postaja del 
tradicije, pa ne samo 
tradicije Hrovačanov in 
članov društva, ampak 
del širšega kroga ljudi. 
Tako je tudi s prebivalci 
Poloma, majhne

vasice, kjer nimajo društva, da bi v vas dahnilo živl
jenje polno druženja. ; 1
Kot neke vrste dobro delo jih vsako leto obišče 
hrovaški Božiček. Letos so se mu pridružili tudi 
Sveti trije kralji. Veselo druženje se zaključi pozno 
v noč. Kot nam je povedal predsednik društva, so 
Hrovačani in Polomčani že pravi prijatelji, saj se 
ob vsakem srečanju, tudi če je to na morju, radi 
pozdravijo in se spomnijo na obisk Božička v nji
hovi vasici.
Za konec še to. V Hrovači na Silvestrovo že drugo 
leto na kljukah visijo drobna, skrivnostna darila. 
Vesel si, ko te v novo leto pozdavi drobna

Mogoče še ena smešna iz zadnjih 
Živih jaslic.
Punčka, stara okrog 7 let, vpraša 
mamico: Mami, zakaj pa moram 
jaz božati Jezuška, ko pa vsi drugi 
otroci božajo oslička?"

pozornost s strani vaščanov. Naj to postane nava
da tudi po drugih vaseh!
Brez pomoči vseh pomembnih donatorjev v 
Hrovači ne bi živela dobra beseda in tisoč in ena 
dejavnost. Donatorji: Občina Ribnica, Janez 
Lovšin, s. p., Mizarstvo Tanko, Jurij Rudež, KGZ, z. 
o. o., Koving, d. o. o., Dafin, d. o. o., Gostilna 
Hana, Leokom, Rigler, d. o. o., A. Peterlin, d. o. o., 
Inotherm, d. o. o., SLS Ribnica, Riko Invest, 
Boštjan Češarek, s. p., Blesk2, d. o. o., R-Kanal, 
Grča, d. o. o., Arts, d. o. o., Herbby, d. o. o., 
Slovenijales, Zavarovalnica Triglav, Marina Trdan.

Maruša Prelesnik 
Foto Barbara Prelesnik Kojek

Občni zbor športnega društva Velike Poljane

S kmečkimi igrami, športom 

in plesom v 2006

Športno društvo Velike Poljane je imelo redni 
letni občni zbor 14. januarja v gasilskem domu na 
Velikih Poljanah. Prisotnih je bilo okoli 35 ljudi, 
večinoma članov.
Po primerjavi aktivnosti društva in plana dela v 
letu 2005 lahko rečemo, da je bilo za športno 
društvo zelo dinamično leto, saj smo zastavljeni 
plan v celoti presegli.
Prva večja aktivnost, s katero smo začeli že zgo
daj spomladi, je bila Liga Velike Poljane 2005, ki 
je trajala od 8. maja do 5. junija, to je pet nedelj. 
Sodelovalo je šest ekip iz bližnje okolice, od kater
ih je bila najboljša ekipa Moštikel iz Žlebiča. 
Vmes smo začeli s pripravami za prve kmečke 
igre na Velikih Poljanah, ki smo jih zaradi slabega 
vremena prestavili na 19. junij. Na njih je sodelo
valo 6 ekip. Tega zanimivega dogodka se je 
udeležilo okoli 500 ljudi. Navijali so za svoje tek
movalce in jih spodbujali pri osmih igrah. Po igrah 
je za dobro vzdušje na veselici poskrbel ansam
bel Dolomiti. Še enkrat se je potrebno zahvaliti 
vsem sponzorjem, ki so denarno in materialno 
pomagali pri izvedbi programa. Za prireditev se je 
kupilo tudi 50 rumenih majic z logotipom šport
nega društva. Razdelili smo jih med ljudi, ki so 
priskočili na pomoč pri izvedbi prireditve.

HeŠBfO

Po kmečkih igrah naj bi 13. in 14. avgusta sledil 
izlet na Porezen in Črno Prst, a je žal odpadel 
zaradi premajhnega števila prijav. To je tudi edina 
točka iz plana dela, ki ni bila v celoti izvedena.
V drugi polovici avgusta smo vse svoje moči 
usmerili v zadnji avgustovski vikend na Velikih 
Poljanah, ko smo 26. avgusta pripravili večer folk
lore s svetovno znano folklorno skupino Tine 
Rožanc iz Ljubljane, in v nedeljo 8. tradicionalni 
turnir v malem nogometu. Pri obeh prireditvah je 
slabši obisk zakrivilo slabo vreme, ki nam je malce 
prekrižalo načrte. Prireditvi smo vseeno izvedli, 
vendar smo imeli slabši izkupiček, kot bi bil sicer. 
Še vedno smo mnenja, da je bolje izvesti prired
itev z manjšim številom gledalcev, kot pa jo enos
tavno odpovedati. Večera folklore se je udeležilo 
okoli 80 gledalcev, ki so videli tri plesne kore
ografije. 28. avgusta je na turnirju sodelovalo 
osem ekip.
V oktobru smo načrtovali začetni plesni tečaj, a 
smo ga zaradi premajhnega števila prijav 
prestavili na 11. december. 8 parov sedaj redno 
vadi.
Preko celega leta je športno društvo Velike 
Poljane imelo tudi svojo ekipo v občinski ligi v 
malem nogometu, ki pa žal ni dosegla vidnejših

uspehov.
V decembru je društvo dobilo tudi svojo spletno 
stran. Ta bo pripomogla k večji prepoznavnosti 
društva tudi v širši okolici. Stran je na začasnem 
naslovu http://freeweb.siol.net/jandolse/sd, po 
registraciji svoje domene pa jo bomo preselili na 
lepši naslov, predvidoma bo to http://www.velike- 
poljane.si/sd.

Na koncu občnega zbora se je predstavil še plan 
dela za leto 2006: Liga Velike Poljane v maju 
2006, Kmečke igre z veselico in Natalijo 
Verboten 10. junija, večer folklore, turnir v malem 
nogometu zadnjo nedeljo v avgustu, organiziran
je izleta za člane društva, organiziranje plesnega 
tečaja, obnovitev spletne strani društva, preučitev 
možnosti za pridobitev lastnih prostorov.

Darko Skok, tajnik

Naslednja številka 
Rešeta izide

24.FEBRUARJA. 
Gradivo oddajte do 

13.februarja.
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Kako usmerjati razvoj

Z

e
H
5n

Zadnje čase se država veliko 
ukvarja z vprašanji razvoja, 
iskanjem poti za zmanjševanje 
razvojnih zaostankov in dohite
vanje najboljših, z vprašanji pre
strukturiranja, izobraževanja in 
še česa. Gre za medsebojno 
povezana in zelo pomembna 
družbena vprašanja, na katera je 
potrebno (znati) 
odgovoriti, jih 
pravilno pred
staviti, istočasno 
pa za ravnanja 
in ukrepe prido
biti zadostno 
javno, in kar je 
še pomembne
jše, strokovno 
podporo.

Vsaka sredina (država, občina, podjetje...) si 
postavi pomembne razvojne cilje, ki jih zapiše v 
svoje osrednje planske akte - strategije in pro
grame in jih potem poskuša postopoma realizirati 
oziroma uveljaviti na političnem ali poslovnem 
področju in si s tem priboriti pozicijo, ki je boljša

Poslančeva zapisnica
od konkurence. To je pravzaprav najpomembnejši 
cilj, ki dolgoročno omogoča uspešno preživetje 
na hitro se spreminjajočih trgih.
Zelo pomembno je, da se vzpostavi zadostno 
soglasje pri sprejemanju planov, da so plani realni 
in cilji dosegljivi in izvedljivi, da od realizacije 
pričakujemo splošne in osebne koristi, s čimer se 
bomo tudi kot skupnost postavili na višjo raven. Da 
bomo imeli višji standard, da bomo uspešnejši, da 
si bomo lahko več omogočili.
Do tu ponavadi še nekako gre. Ko pa je potrebno 
določiti poti za dosego ciljev, pa se po navadi 
postavijo različne prepreke. Nekaterim ne ustreza 
vrstni red ukrepov, drugi pričakujejo in celo zahte
vajo več, kot je realno možno, tretji niso zadovoljni 
s svojo vlogo v procesu, eni spet niso bili 
pravočasno ali pravilno povabljeni, pojavijo se 
dvomi v izračune ali pravilnost napovedi...
Skratka, predvsem umetno se postavlja veliko ovir, 
ki potrebne procese zadržujejo, zmanjšujejo 
dinamiko in pričakovane pozitivne učinke. Zaradi 
takih pristopov so v preteklosti razpadle številne 
dinastije, podjetja in tudi države. Ko pa se je "nes
reča", ki je ni bilo več možno popraviti, zgodila, pa 
ni hotel nihče prevzeti ne krivde ne odgovornosti. 
Še najbolj kriv in obtoževan je bil po navadi tisti, ki 
se je najbolj trudil za skupni uspeh.
Slovenija se nahaja v podobno usodni situaciji. 
Imamo sprejeto Strategijo razvoja in Program 
reform, ki zahtevata od vlade in od nas, državl
janov, da storimo vse, da se bomo razvijali hitrejše 
in boljše kot konkurenčne ekonomije, da bo 
posledično hitrejši in boljši tudi naš družbeni 
razvoj in da bomo zmanjšali razvojne zaostanke za 
sosednjimi, razvitejšimi gospodarstvi. Zato pa 
mora vsak nekaj prispevati. Država mora poenos

taviti zakonodajo in druge predpise, znižati mora 
stroške svojega delovanja - torej mora manj 
zaposlovati v državno uradništvo, ga narediti bolj 
učinkovito in odgovorno, urediti mora plače v 
javnem sektorju in znižati davke - omogočiti večja 
vlaganja v znanje in razvoj in še celo vrsto drugih 
stvari. To seveda v zadnjem letu tudi učinkovito 
počne.
Ker pa se s tem v veliki meri posega predvsem v 
privilegije uradništva - administracije, ki ima v vsaki 
državi zelo veliko moč, so se sprožili različni meh
anizmi odpora, od javnih protestov do političnih 
nasprotovanj. Vsak želi zaščititi svojo privilegirano 
skupino in jo uporabiti kot ščit za ohranitev lastnih 
(političnih ali drugih) interesov. Najbolj aktivni so 
tisti, ki stojijo za najbolj privilegiranimi skupinami in 
jim poskušajo ohraniti nezaslužene pozicije ter 
svojo moč.
Vendar moramo tudi mi sami storiti več. Zato nam 
mora tudi več ostati. Trud se nam mora splačati. 
Popravki zakonov, nekatere smo že sprejeli, druge 
še bomo letos in v naslednjih letih, sledijo temu 
cilju. Znanje in delavnost morata ponovno prido
biti veljavo in morata biti nagrajena. Če se nam 
trud ne bo splačal, potem bomo pri delu manj 
učinkoviti in več bomo pričakovali od revne države. 
Jasno pa je, da če ne bomo sadili, tudi ne bomo 
želi in bo malo ostalo za delitev. Zato moramo več 
saditi.

Politika, ki jo je zastavila 
Janševa vlada, sledi 
željam in sposobnostim 
državljanom. Vsem, ki 
znajo in so pripravljeni 
delati več, smo pripravl

jeni več ustvarjenega tudi pustiti. Ponudba je 
poštena. Čvrsto stojimo za njo, ker smo 
prepričani, da le tako lahko pospešeno zaženemo 
razvoj in dobimo pozitivne učinke tudi na vseh 
ostalih področjih.
Zato ne podlegajmo strahovom, ki jih sejejo tisti, ki 
so do sedaj vodili politiko prekladanja davkov. 
Zaupajmo vase in v svoje sposobnosti. Ta vlada in 
koalicija bosta storili vse, da bomo postali država, 
ki bo za vzgled Evropi.

Jože Tanko, 
poslanec SDS v DZ

Ribnica postala 
mesto
14. januarja je začel veljati 
vladni sklep o podelitvi sta

tusa mesta 16 naseljem v Sloveniji. 
Status mesta imajo tako po novem 
Cerknica, Dravograd, Grosuplje, 
Logatec, Medvode, Mengeš, Mežica, 
Prevalje, Ribnica, Rogaška Slatina, 
Ruše, Šempeter pri Gorici, Šentjur, 
Trebnje, Železniki in Žiri. Vprašanj o 
tem, kaj smo, ali mesto ali vas, ne bo 
več. Redno so nam jih zastavljali 
meščani posameznih slovenskih 
mest, ki v času svojega življenja v 
Ribnico niso uspeli zaviti. Domačini 
smo pa itak vedno trdili, da smo 
mesto, ker smo se vseskozi ponašali 
s podobo izrazitega trga, ki Ribnica 
ima.

AP

Projekt 
izgradnje 
doma za 
odrasle 
invalide v 
Ribnici teče

Ribničani z upanjem zrejo, 
kakšne nove pridobitve na 
področju socialnega varstva 
bomo pridobili, da bo življenje 
lepše, da bo 
kakšno novo 
delovno mesto 
več, da se bodo 
nekaterim bre
mena ola
jšala.... Ker se

• - /' 

/

vam nekoliko širše pojasnim 
"ozadje" izvedbe takšnih načr
tov.

poraja več 
vprašanj, sem 
se odločil, da

I : JUr
CELODNEVNO VARSTVO ZA 
ODRASLE INVALIDE

Z izvedbo projekta gradnje doma za odrasle 
invalide teče po začrtani poti. V decembru - t.j. 
pred dobrim mesecem- je bil sprejet rebalans 
proračuna Republike Slovenije, kar je podla
ga za zakonito izvedbo projekta. Ta dom bo 
namreč zgrajen iz javnih sredstev, ki jih zago
tavljata Ministrstvo za delo, družino in 
socialne zadeve ter občinski proračun 
Ribnice, ki bo dal na razpolago zemljišče.
Za to je pripravljena lokacija, ki je neposredno 
zraven predvidenega doma za ostarele. 
Lokacija je ugodna saj je v centru mesta 
zraven zdravstvenega doma, trgovin, cerkve. 
Itd. Postopki za izvedbo tečejo. V teh dneh bo 
upravna enota izdala gradbeno dovoljenje, 
nato bomo (ministrstvo) izvedli razpis za izva
jalca gradnje in delo na terenu naj bi se pred
vidoma v aprilu tudi začelo. Seveda se lahko 
zgodi kaj nepredvidenega, npr. da se nekdo 
pritoži, ker ni bil izbran za izvajalca gradnje, 
čeprav neupravičeno, in postopek se lahko 
zaustavi tudi za eno leto. Žal je tako, mimo 
zakona pa ne smemo. V tem domu bi po načr
tih našlo varstvo 25 do 30 odraslih invalidov, 
ki ne morejo skrbeti zase in praviloma potre
bujejo pomoč že od svojega rojstva.
Tudi sredstva za delovanje doma bo zagotavl
jala država. Mesečni strošek, ki ga poravnava 
Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve, je približno 350 tisoč tolarjev na 
osebo mesečno. Na ta način bi dobilo 
zaposlitev približno 15 strokovnih delavcev.



DOM ZA OSTARELE

V lanskem letu je Ministrstvo za delo družino 
in socialne zadeve razpisalo koncesijo za 300 
mest v domovih za ostarele na področju 
zasebnega vlaganja v te storitve.
Podelitev koncesije je nujna, ker je storitev 
domskega varstva javna služba, domovi pa 
zgrajeni iz zasebnih sredstev. Trenutno je 
podelitev koncesije v fazi zaključka.
Za dom za ostarele v Ribnici je občina priprav
ila lokacijo, pripravlja se dokumentacija za 
gradbeno dovoljenje. Postopki priprave na 
gradnjo se bodo nadaljevali in v gradbeni 
sezoni tudi izvajali. Po načrtu naj bi zagotovili 
v domu bivanje 120 osebam. Občani dom 
močno pričakujejo. S takšno pridobitvijo se 
zagotavlja tudi dodatno približno 60 delovnih 
mest in nekatere zunanje storitve, ki jih bodo 
za dom opravljala podjetja ali obrtniki.

Ker želimo v Sloveniji čim prej zagotoviti 
potrebno število domov za ostarele, smo se 
odločili, da bomo gradili tudi z zasebnimi in 
mednarodnimi sredstvi. To naj bi zagotavljalo 
boljšo in pestrejšo ponudbo in hitrejšo izgrad
njo. Jasno je, da zgolj z proračunskimi - torej 
vašimi davkoplačevalskimi sredstvi-tega ne bi 
bili zmožni. Ravno tako pa tudi velja, da 
enkratno veliko povečanje kapacitet ni možno, 
ker tega ne zdrži zdravstvena blagajna in delo
ma občina, ki prispeva precejšen delež sred
stev za oskrbo v domu. Seveda so na trgu 
razni ponudniki, ki lahko hitro ■zgradijo dom, 
vendar se moramo vprašati, za kakšno ceno in 
kakšna bo potem oskrbnina. Je naš upoko
jenec zmožen in voljan plačati mesečno 
namesto 150 tisoč 200 tisoč za enako 
storitev? S spremembo pokojninskega 
zakona bomo zagotovili dodatna, cenejša 
sredstva za gradnjo domov z dogovori pri 
Svetu Evrope, pa tudi evropska sredstva.

Nedvomno lahko ugotovimo, da so postopki 
za izvedbo načrtov dolgotrajni predvsem zara
di predpisov, ki natančno določajo, kako je 
treba ravnati zlasti takrat, ko imamo opraviti z 
javnimi sredstvi, ki so jih prispevali davko
plačevalci, torej vi. Po enem letu opravljanja 
svojega dela ugotavljam, da so ti postopki 
predolgi in hudo zapleteni, zato smo pripravili 
reforme tudi na tem področju.
Z reformami želimo poenostaviti življenje 
našega državljana tudi tako, da bo čim več 
stvari lahko uredil na enem mestu.

Prepričan sem, da nam bo zastavljene projek
te v letošnjem letu uspelo realizirati, vendar pa 
le s skupnimi močmi tako ministrstva, lokalne 
skupnosti in vsakega posameznika, ki je 
odgovoren del družbe.
Naj vam ob koncu zaželim veliko uspeha pri 
delu in osebnih načrtih in naj vam ne zmanjka 
poguma.

Janez Drobnič, 
minister
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Samomor zaradi službe!?

V tisku smo lahko pred časom prebrali članek s 
takšnim naslovom. Žal nanj nisem zasledil 
nobenega odmeva. V njem ga. Lučka Boehm iz 
ZSSS opozarja, da ljudje zaradi nasilja na 
delovnem mestu tudi umirajo. To se dogaja tudi 
pri nas. Nasilneži tako ustrahujejo, da žrtev ne vidi 
več izhoda in naredi samomor. V naši družbi ljud
je še vedno mislijo, da je nasilje na delovnem 
mestu problem posameznika, ki je po njihovem 
brez hrbtenice, ker se ne zna braniti, in da drugih 
ne zadeva. Nekateri se izživljajo nad sodelavci, za 
žrtev si izberejo nekoga, ki tako ali drugače 
izstopa. V Sloveniji je nasilje na delovnem mestu 
še izredno sveža tema, tudi sodne prakse ni na 
tem področju. Nasilje je skrito pod preprogo. 
Ljudje pri nas še ne iščejo pomoči, ker jim je 
nerodno in mislijo, da so sami krivi. V tujini je ta 
problematika širše obdelana. Za nasilje na 
delovnem mestu uporabljajo izraza "mobbing ali 
bullying", kar pomeni šikaniranje in ustrahovanje. 
Kot narod doslej sploh nismo bili pozorni na ta 
pojav. Na evropski ravni pripravljajo nov sporazum 
na temo preprečevanja mobbinga. Naš zakon o 
delovnih razmerjih nasilja na delovnem mestu ne 
sankcionira, žrtev da lahko le odpoved. Zakon 
sankcionira le spolno nadlegovanje in ne podpira 
akcije za preprečitev večine oblik "mobbinga", kot 
to zahteva evropska zakonodajna listina. Ljudje 
diskriminirajo in so nasilni zato, ker se jim to 
splača, za svoje vedenje so namreč nagrajeni, saj 
si izboljšajo položaj, med drugim ugotavlja 
Boehmova. Vodstvo je na strani nasilneža, vodje 
držijo skupaj in žrtvi ne verjamejo. Za problem 
tovrstnega nasilja naša družba šele postaja 
občutljiva, zato mnogi menijo, da ni razloga za 
vmešavanje zunanjih inštitucij. Na koncu se uprav
ičeno sprašuje, kdaj bo tako nasilno vedenje stig
matizirano. Na spletu sem tudi prebral 
"Kadrovske informacije - Vlada RS", oz. prispevek 
mag. Pavle Mlinarič "Mobbing-pojav, ki povzroča 
škodo delodajalcu in delavcu", kjer se med 
drugim sprašuje:"Je mobbing kuga sodobnega 
časa?" Pojasnjuje, da je mobbing umetna bese
da, ki pomeni šikanirati, napadati, tiranizirati. 
Mednarodni strokovnjaki so našteli 45 vrst mob- 
binga-nasilnega vedenja. S tem pojavom se 
ukvarjajo številni psihologi in sociologi, nanj pa se 
je odzvala tudi pravna znanost. Dalje navaja, da 
Evropski parlament poziva vse države članice, da 
preverijo svojo zakonodajo in jo po potrebi dopol
nijo ter preverijo opredelitev mobbinga in ga 
enotno opredelijo. Ugotavlja tudi, da je to področ
je pri nas zakonsko slabo urejeno in ni sodne 
prakse, čeprav v EU že obstaja obširna sodna 
praksa, kjer so žrtve že dobile tudi visoke odškod
nine. O mobbingu lahko preberemo tudi v sklepih 
Državnega sveta, 19.10.05, kjer so svetniki med 
drugim namenili posebno pozornost "Poročilu 
varuha človekovih pravic-2004", in so opozorili na 
prisotnost vedno hujših psihičnih pritiskov na 
delovnih mestih-mobbing- in podprli varuha v nje
govih prizadevanjih. Nedavno je bila tudi objavlje
na ugotovitev dr. Huga Zagorška z Ekonomske 
fakultete v Ljubljani, ki je lani na študijskih dnevih 
kadrovskih menedžerjev med drugimi značilnost
mi slovenske delovne kulture poudaril še majhno 
humanost ter da prevladovanje osebnih interesov 
in materializma nad nesebičnostjo in prijaznostjo

do sočloveka, kot so pokazale raziskave! 
Vzpodbudo za pisanje o tem problemu sodobne 
družbe mi je dalo tudi nedavno razmišljanje dr. 
Petra Kraljiča, "večernega gosta" na TV, ki je bil 
zaposlen v vodilni svetovni svetovalni firmi 
McKinsey. Tudi on je ugotavljal, da je v Sloveniji 
pomanjkanje vodij z EQ-emocionalno inteligen
co, to je, "ljudi moraš imeti rad, čeprav, če je 
potrebno, povedati jim trdo resnico, a jih ne rani
ti". Poudaril je še, da je za uspeh družbe ali pod
jetja pomembno znanje in tudi kultura partnerst
va, skupaj "tvegati, skrbeti, deliti", uspehe in tudi 
poraze. Menim torej, da je "samomor zaradi 
službe" oz. mobbing tudi v Sloveniji že zadosti 
aktualen in odprt problem za civilno družbo, 
stroko in politiko.

Franc Mihič, Ribnica

Franc Mihič še vedno 
na sodišču

Mihič, ki ga tožilstvo toži zaradi 
komentarja, ki gaje leta 2003 dal 
v oddaji Trenja, je prejel pritožbo 
tožilstva na oprostilni sklep 
sodišča, tako da bo moral še 
počakati na zaključek zgodbe. Taje 
postala prava osebna drama, ki jo 
mora prijavitelj kršitve zakona o 
zaščiti mladoletnikov pred 
škodljivimi pornografskimi vsebi
nami po T V doživljati zadnja tri 
leta. Tožilec je postal toženi in 
Mihiča najbolj boli dejstvo, "daje za 
aktualno pravno državo še vedno 
aktualnejši in bolj relevanten sum 
razžalitve državnega tožilca kot pa 
zaščita pred pornografskimi vsebi
nami."

k-v-l Nadrsali na ledu

Veliko namrščenih obrazov je bilo 
decembra in januarja videti po rib
niških ulicah, kaj šele izven mest
nega naselja, saj so izvajali prave 
baletne akrobacije po poledenelih 
pločnikih. Veliko jih je tudi gladko 
pogrnilo in upamo, da ne preveč 
poškodovalo. Kdo je kriv? Zimska 
služba seje po svoje gotovo trudila, 
tudi videli smo jih na delu, toda 
predolgo čakala na preži za 
ponovnim snegom, da ne bi bilo 
treba dvakrat čistiti. Vmesni čas 
pa drsalnica! Javne institucije so 
tudi zelo lenobno čistile površine 
pred svojimi poslopji, sveče z 
mnogih neočiščenih streh pa kot iz 
neba padale na tla.
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Dostikrat pravi
mo tej razvojni 
dobi, daje polna 
energije, a 
naporna zaradi 
mnogih neprijet
nih težav, ki ni 
nujno, da so 
znak bolezni, 
temveč so psiho
somatskega 

izvora. Seveda je treba preveriti 
vzroke in po potrebi obiskati 
zdravnika. Psihosomatske vzroke 
pa pogosto uspešno odpravljamo 
tudi z jogijskimi tehnikami - z 
ustreznimi vajami in redno vadbo.

Težave s spanjem
Možni vzroki so zaskrbljenost zaradi šole, 
poslabšani odnosi s prijatelji, problemi doma, 
prva ljubezen in razočaranja, gledanje 
neprimernega filma pred spanjem, ki notranje 
pretrese, drugi stresi..., povzročijo tesnobno 
počutje, ki se odraža na poslabšanem spanju in 
se ne izboljša, dokler se ne razreši problem. 
Mladostniku so v pomoč moralna podpora 
staršev, tolažba in pogovori. Poleg slabega 
spanja, nenehnega obračanja in nemira se 
pojavijo včasih še težke sanje, ki so znak notran
je obremenjenosti. Če mu jih predstavimo kot 
odraz trenutnega stanja, si vzamemo čas zanj, 
za skupno sprostitev, telesne in druge aktivnos
ti, bo tesnoba manjša. Nočna mora se lahko 
pojavlja že pri majhnih otrocih. Če je hudo, ga 
lahko zbudite, potolažite, se pogovorite in 
zavedanje, da ni resnična, mu olajša počutje.
V skrajnem primeru ga lahko vzamete k sebi. 
Mladostnik ravno tako potrebuje pozornost 
staršev, lahko mu kaj poveste o svojih izkušnjah 
glede tega, ga povprašate, o čem največ 
razmišlja, kaj je doživel podnevi oz. če se pogos
to počuti neprijetno in zakaj. Takšne vrste 
pogovor naj teče spontano, neprisiljeno in le 
toliko, kot je sam pripravljen povedati. Naredite 
plan za rešitev neljube situacije, pa mu bo lažje. 
Takšno ravnanje vas bo še bolj zbližalo, poglo
bilo medsebojno zaupanje.
Ne samo majhni otroci, tudi nekateri 
osnovnošolci in srednješolci se zaradi različnih 
okoliščin bojijo teme, zaprtega prostora ali tega, 
da so sami v sobi. Prižgana luč, odprta vrata, 
umirjena glasba, kaseta za sproščanje, kozarec 
vode pred spanjem ali pogovor so dostikrat 
uspešno zdravilo. Pogost vzrok za slabo spanje, 
težke sanje in nočno moro je energijsko ner
avnovesje v višjih energijskih telesih - avri - nji
hovi slabi povezanosti in pomanjkanju energije, 
kar se v mnogih primerih uspešno odpravi s pra- 
noterapijo ali bioenergijo. Slednji izrazje pri nas 
najpogosteje uporabljen, čeprav je pomensko 
pomanjkljiv.

Darinka Suljevič
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KOORDINATORICA ZA 
OBRAVNAVO NASILJA V REGIJI

Ministrstvo za delo, družino in 
socialne zadeve je v letu 2004 
pričelo z zaposlovanjem koor
dinatoric za obravnavo nasilja 
v regijah. Zaposlenih je 12 
koordinatoric, ki pokrivajo 
celotno območje države.

Od l.oktobra lani deluje tudi na CSD Kočevje 
koordinatorica za obravnavo nasilja za II. obljubl- 
jansko regijo (CSD Kočevje, CSD Ribnica, CSD 
Cerknica, CSD Grosuplje, CSD Vrhnika, CSD 
Logatec) - Helena Vidic Bizjak, univ.dipl.pravnica 
( Ljubljanska 25, tel. 893 83 91, helena.vidic-biz- 
jak@gov.si).

Dejavnost regijskih koordinatoric je ciljno usmer
jena v spremljanje in ustvarjanje ter dopolnjevan
je sistema pomoči vsem, ki preživljajo nasilje, s 
poudarkom na najbolj ogroženih skupinah prebi
valstva (otroci, invalidi, ostareli, ženske...).
Njihova naloga je vzdrževanje in razvijanje mreže 
med vladnimi in nevladnimi institucijami, ki delu
jejo v regiji na področju zaščite pred nasiljem, 
usklajevanje postopkov delovanja in sodelovanje 
med njimi, strokovna podpora in usposabljanje 
ter senzibiliziranje strokovne in laične javnosti, 
analiziranje stanja na področju nasilja v regiji ter 
povezovanje in koordiniranje dela na državnem 
nivoju.

V okviru svojih nalog koordinatorica:
• organizira in vzdržuje mrežo sodelovanja med

centri za socialno delo, policijo, pravosodjem, 
zdravstvom, šolstvom, nevladnimi organizacija
mi s pripravo skupnih posvetov, izdelavo pro
tokolov o medsebojnem sodelovanju;

• vodi evidenco zaznanega nasilja v regiji, anal
izira stanje, ugotavlja potrebe;

• vodi intervizijsko skupino strokovnih delavcev 
centrov za socialno delo v regiji;

• sodeluje v intervizijski skupini koordinatorjev 
na državnem nivoju;

• nudi strokovno podporo delavcem - nosilcem 
primera in kot zunanji strokovnjak po potrebi 
sodeluje v kriznih timih;

• koordinira in po potrebi izvaja naloge po 
Pravilniku o prepovedi približevanja določene
mu kraju ali osebi, v primeru izreka prepovedi 
koordinira delo interventne službe;

• prenaša nova znanja, organizira in načrtuje 
potrebe po specializiranih oblikah usposabl
janja strokovnih delavcev;

• senzibilizira in vpliva na strokovno in laično 
javnost glede pojava različnih oblik nasilja;

• koordinira in evalvira razvojne programe za sto
rilce in žrtve nasilja;

• pripravlja in vzpostavlja nove možnosti za 
kratkotrajne namestitve, vključno z organizacijo 
splošnega območnega kriznega centra.

V naslednji številki: Tri zgodbe o nasilju

Helena Vidic Bizjak, univ.dipl.pravnica 
koordinatorica za obravnavo nasilja v regiji

Prvi novorojenček v letu 
2006 je Ribničan

Karmen Mihelič Čampa iz Sajevca je 
nekaj minut čez polnoč 1. januarja 
povila deklico Zarjo v postojnski bol
nišnici. Letos seje v Sloveniji rodilo 
33 novoletnih novorojenčkov.
"Vesela starša Marko in Karmen sta 
sicer tudi pevca v Komornem zboru 
p. Stanislava Škrabca, nova mamica 
pa po izobrazbi profesorica. In tako 
kot so se pevci lani veselili njune 
poroke, tako se bodo gotovo letos 
tudi njunega naraščaja. Z enkratno 
nagrado v višini 50.000 SIT pa bo 
novorojenko v ribniškem domu ‘poz
dravila' tudi ribniška občina, kije 
lani obdarila 78 družin. Med temi jih 
je bilo kar 36, torej skoraj polovica, 
ki seje lahko prvič veselila otroka. 
Če se spomnimo leta 3000, je bil 
takrat pravi družinsk boom', saj so 
prevladovale take s po tretjim 
otrokom.
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POHVALA

Ne morem si kaj, da ne bi napisala nekaj 
vrstic pohvale za prireditev 'Rešeto domačih' 
, na kateri smo izbranci za akcijo Ribniški 
pušeljc 2005 prejeli priznanje za svoje delo
vanje v obliki pravega ribniškega pušeljca.

Ker v scenariju same prireditve ni bilo 
namenjenega časa za zahvale, izkoriščam 
pismeno priložnost, da se obema organiza
torjema - radiu Urban in reviji Rešeto - zah
valjujem za lepo izpeljano akcijo in samo 
podelitev pušeljcev na tako čudoviti in pestri 
prireditvi - Rešeto domačih.

V imenu vseh prejemnikov Ribniškega 
pušeljca pa velja posebna zahvala vsem, ki 
so prispevali svoje glasove in nam s tem 
potrdili naše vrednote, ki jih službeno ali v 
svojem prostem času z dušo in srcem raz
dajamo in delimo z vami.

Predsednica DRŽ Ribnica: 
Marinka Vesel
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MLADI PRIPRAVILI 
BOŽIČNICO
(Na paši)

Adventni in božični 
čas sta nekaj poseb
nega, čas miru, 
veselja, priprav in 
pričakovanja^ 
najlepšega. Čarobna 
Sveta noč in pol
nočnica nas napolni
ta z notranjo 
radostjo, ko se tudi 
v naših srcih rodi 
Jezus. Tisti večer, ko 
družina pokadi in 
blagoslovi hišo, ob 
jaslicah pomoli in se 
zbere k skupni 
večerji ter nato 
odide v cerkev k pol
nočnici, je zares 
praznik. Vzdušje v 
cerkvi pa naredita 
tudi skrbno pripravl
jeno bogoslužje s 
petjem in Božičnica, 
ki vse počasi umiri.
Letos so mladinci s 
krajšo igro zares 
naredili lep uvod v 
polnočno sveto 
mašo. Kdor je na 
sveti večer, 24. 
decembra, prisluhnil 
mladim igralcem in glas
benikom v ribniškem Gradu, je 
tudi sam kot prvi pastirji, odšel 
poln pričakovanj k jaslicam v 
cerkev.

S pripravami so mladi pričeli v začetku 
oktobra, ko jim je bilo že četrtič zapored 
zaupano, da svoje ideje udejanjijo v dram
sko - glasbeni igri. V Božičnici so sodelo
vali mladinci: Katja Henigman, Vid Oblak, 
Petra Marinč, Jerca Cvar, Sara Češarek, 
Matej Čebin, Rok Žepohar, Gregor 
Drobnič, Taja Drobnič, Anja Trdan, Klara 
Debeljak, Lucija Geize in Alen Prelesnik, 
gonilna sila božičnice. Z njim sem se 
pogovarjala o ideji, pripravah in pomenu. 
"Tokrat smo bili nekoliko časovno omejeni, 
saj smo bili naprošeni, da naredimo uvod 
v mašo krajši, kot je bil do sedaj Dogajanje 
pa smo preselili v Grad, ki je zelo 
'hvaležen' prostor za razne prireditve. Po 
načelu 'krajše, a zato bolj intenzivno' smo 
uporabili enega izmed vedno aktualnih 
božičnih prizorov - angelovo oznanjenje 
Jezusovega rojstva pastirjem. Želeli smo 
uprizoriti čisto navaden pastirski večer na 
betlehemskih poljanah ter s prihodom 
angela in pohodom do cerkve pod vod

stvom pastirjev prikazati vznemirjenje in 
pričakovanje pastirjev ob veseli novici. 
Njihov priklon ob župnikovem polaganju 
Jezusa v jasli pa je bil le še pika na "i" ter 
most med dogajanjem v Gradu ter pol
nočno mašo,"je razlagal Alen. S pričaran
im vzdušjem so želeli v ljudeh vzbuditi 
zavest, da smo vsi še vedno pastirji, ki se 
gremo poklonit Jezusu. Letošnja Božični
ca je bila tudi glasbeno dobro podprta, saj 
je svoj del prispevala dodatno okrepljena 
Mladinska glasbena skupina I.K.S., nam je 
razkril skrivnost prelepih zvokov in glasov. 
Pa še ena posebnost letošnje Božičnice 
je bila: da so "same priprave prizorišča ter 
vsega, kar je prispevalo k čarobnemu 
vzdušju, vzeie več časa kot pa igralske 
vaje. Nepozaben je bil tudi transport ovac 
na prizorišče, uro in pol pred začetkom." 
Seveda pa uspešne postavitve igre in 
izvedbe ne bi bilo, če jim ne bi velikodušno 
priskočili na pomoč dobri ljudje, katerim 
se zahvaljujejo na zadnji rumeni strani 
Rešeta.

Zdenka Mihelič

Stres pri otrocih
Stres je postal vsakdanji spremljevalec našega življenja. 
Zaradi stresa smo pogosto napeti, vznemirjeni in raz
dražljivi. Vsi se lahko zamislimo nad podatkom, da je kar 
70-80% obiskov pri zdravniku zaradi bolezni, ki so 
povezane s stresom. Kljub temu ga še vedno ne jemljemo 
dovolj resno. Premalo se zavedamo, da se moramo s stre
som nujno naučiti spoprijemati, sicer lahko pusti trajne 
posledice na našem zdravju in seveda tudi na medsebo
jnih odnosih.
Življenje v današnji družbi pa žal ni stresno le za odrasle, 
ampak tudi otroke sili, da se spopadajo s stresom. Odrasli 
navadno mislimo, da so samo naše težave pomembne, 
otroštvo pa je brez nevarnosti in napetosti. Predstavljamo 
si, kako se otroci brezskrbno igrajo ali sladko spijo v 
varnem in udobnem gnezdu. V času našega otroštva je 
morda res še bilo tako, dandanes pa je tudi otroštvo polno 
stresa. Raziskava, ki jo je o stresu pri otrocih izvedla 
dr.G.VVitkin (1997), je pokazala, da odrasli podcenjujemo 
spremembe, ki pa so za otroke zelo pomembne.
Ne smemo misliti, da tisto, kar povzroča stres pri odraslih, 
povzroča stres tudi pri otrocih, niti da se bo metoda, s 
katero sami uspešno obvladujemo stres, obnesla tudi pri 
otroku. Naštela bom le nekaj svari, ki otrokom lahko pred
stavljajo stres: smrt hišnega ljubljenčka, vstop v vrtec ali 
šolo, menjava vrtca ali šole, selitev v nov kraj, nov družinski 
član, bolezen v družini. Otroci predobro vedo, da smo v 
denarnih težavah. Ločitev staršev jih prizadene bolj, kot 
sta zaradi nje prizadeta partnerja sama. Zaradi vse manj 
ugodnega delovnega časa je vse več otrok po šoli samih 
doma, od njih se pričakuje uspehe na vseh področjih. Še 
bolj težavno pa je doumeti, da je za otroke pogosto stres
no celo tisto, kar naj bi jih po našem mnenju razveselilo. 
Veselje ob rojstnodnevni zabavi se tako lahko kaj kmalu 
spremeni v solze.
Kar starši lahko naredimo, je to, da se naučimo prepoz
navati znamenja stresa. To so večinoma telesna ali veden
jska in le redko besedna sporočila, s katerimi nam otroci 
želijo povedati, da stresa ne obvladujejo: npr. grizejo si 
nohte, sukajo lase, nategujejo obleko, so zelo nestrpni,... 
Nekateri otroci lahko reagirajo z agresivnim vedenjem, 
drugi se zaprejo sami vase, spet tretji ponovno začnejo 
močiti posteljo. Nekateri so zaradi stresa sramežljivi, 
občutljivi, imajo izmišljene prijatelje. Celo laganje je lahko 
znamenje stresa.
Otroka jasno ne moremo vedno obvarovati stresa niti ga 
vedno blažiti. Stres je pač sestani del življenja. K sprostitvi 
jim lahko pomagamo v vsaki starosti. Poleg raznovrstnih 
iger je zelo pomemben tudi telesni stik: ujčkanje in 
božanje pomirita še tako napetega, vznemirjenega otroka. 
Pomemben je tudi ustaljen red pri spravljanju v posteljo - 
topla kopel, topla pijača, pravljica za lahko noč vedno delu
jejo pomirjajoče. Sproščajo tudi telesne aktivnosti, pri 
katerih lahko sodeluje vsa družina - sprehodi, tek, plavan
je... Prvi pogoj, da naučimo otroke obvladovati stres, je, da 
ga obvladujemo tudi sami. To je zelo pomembno, saj otro
ci predobro vedo, kaj se dogaja z nami.
Nobena strategija stresa sicer ne more v celoti preprečiti, 
če pa si otrok vztrajno nabira izkušnje, kako stres 
obvladovati, se mu bo to obrestovalo še dolgo potem, ko 
bo odrasel.

Erna Zabukovec, univ.diplpsih.
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$ Urnik vadbe 
jabolko spora med 
rokometaši in
X,

Športnim centrom
z

Novo leto naj bi prineslo nove začetke in tako naj 
bi bilo tudi z urnikom vadbe v parterju športne 
dvorane, ki bo stopil v veljavo 30. januarja, 

i Seveda, če bi se z njim vsi strinjali. Rokometno 
1 društvo je ponovno nezadovoljno z novim 

urnikom, ker po mnenju predsednika Marka 
Obrstarja ni bistveno drugačen od poprejšnjih,
najbolj pa je nejevoljen nad ponedeljkovim termi
nom. Rokometna šola bi se po novem predlogu 

, upravnika Saša Hribarja začela ob 12.30 uri, ven
dar je po Obrstarjevem mnenju nesprejemljivo, 
da otroci od 1. do 4. razreda čakajo na trening 
tako dolgo oz. da jih starši najprej vozijo iz šole 
domov, potem pa ponovno na trening. Obrstar je 
tokratni odgovor upravniku poslal vsem lokalnim 
medijem, nacionalni in komercialni TV ter šport
nemu dnevniku Ekipa, pisal pa bo tudi staršem 
otrok ter jim razjasnil zgodbo, ki za RD ne doživi 
ugodnega razpleta. "Ni to zgodba Obrstar proti 
Hribar, marveč Hribar proti 200 članom RD."

Upravnik ŠC Sašo Hribarje glede novega urni
ka vadbe v parterju ŠCR zapisal, da vse selekci
je RD Ribnica ob tedenski vadbi igrajo tako 
uradne kot prijateljske tekme, ki so ob vikendih, 
in se po ceniku obračunavajo drugače. Razen 
rokometne šole vse selekcije vadijo tudi v avgus
tu in uporabljajo tudi druge prostore v ŠCR. 
Obrstarja opominja, da naj pri ločevanju selekcij 
tudi natančno opredeli projekcijo ur za mladince 
(113 ur letno) in člane (320 ur letno). Hribar je 
vsem uporabnikom prostorov ŠCR, ki jim 
dejavnost sofinancira občina, naslovil tudi dopis, 
v katerem jih obvešča, da bo občina tudi v letu 
2006 avansirala uporabo celotnih prostorov v 
ŠCR, ki jih bo kasneje cenovno odštela od pri
dobljene kvote ur uporabe. Po predhodnem 
dogovoru in pisni vlogi lahko letos uporabljajo 
vse vadbene enote v SCR (parter, fitnes, galeri
je, bazen...), ki jih bo občina na enak način kot že 
zgoraj navedeno odštela od pridobljenih kvot.

Vpleteni so upali, da se bo zadeva uredila vsaj za 
naprej, če so bile že lani težave glede kvot, ven
dar RD in ŠC ne najdeta kompromisa niti glede 
kvot, ki so določene rokometu. Upravnik trdi, da 
se izračunava dejanska uporaba vseh prostorov, 
po katerih so bile kvote dosežene, meni pa tudi, 
da so šli RD na roko, ko so lahko koristili tudi ure 
vadbe za mladince, čeprav zanje niso prijavili 
potrebnih ur.
Obrstarjev izračun kvot, ki jim pripada po pogod
bi, kaže ravno obratno, na znaten primanjkljaj, o 
čemer smo pisali že v prejšnji številki. 
"Zaračunavanje VIR lože ter galerije za raztezo- 
valne vaje bi bile lahko ugodnosti, ki jih občina 
namenja prvoligaški ekipi, ali pa želi tržiti ravno na 
nas?" se sprašuje predsednik društva, ki se je 
odločil za bolj odmevno medijsko akcijo, razmišl
ja pa tudi o tem, da bi rokometno šolo kratko 
malo odpeljal iz Športnega centra in prekinil s 
treningi.

A. PAHUUE

Beograjčan za najmanj pol leta 
okrepil člansko rokometno ekipo

25-letni Boris Stankovič iz 
Beograda okrepi vrste rib
niškega rokometnega društva 
vsaj do 31. maja, ko bo 
potekla pogodba s tem, pred 
leti standardnim kadetskim in 
mladinskim reprezentantom 
Srbije in Črne gore ter igral
cem prve ekipe beograjske 
Crvene zvezde. Vrnil se je iz 
Italije, kjer je minulo leto igral 
za Imolo.

je, ko se bo moral dokazovati, je dejal Obrstar. 
"Res da ni več strahu za obstanek v ligi, ponuja se 
celo priložnost uvrstitve med prvih 6 ekip v red
nem delu prvenstva, zato bo nov igralec še kako 
dobrodošel. Z njim smo pridobili 'daljšo' klop, 
zapolnili manjkajoče igralsko mesto in dobili pre
potrebno višino, tako v obrambi kot napadu."
191 cm visoki Stankovič, ki mu društvo bivanje in 
hrano zagotavlja preko sponzorjev, je s pogodbo 
zadovoljen in pravi, da se počuti kot doma. Nekaj 
treningov je že opravil, igralci so ga dobro sprejeli 
in upa na korektno sodelovanje z njimi in člani 
uprave. Slovenščina mu ne dela težav.
Tudi če bo Stankovič po pol leta preskusne dobe

Po koncu prestopnega roka so Ribničani ostali 
brez desnega zunanjega igralca, ker se jim ni 
uspelo dogovoriti z nobenem izmed treh igralcev, 
ki so bili v ožjem izboru. Poškodovan je bil še 
Matija Štimec, levičar na desnem krilu. "Ko so se 
v prvih štirih kolih nanizali sami porazi, smo v vod
stvu društva sprožili alarm," ]e dejal predsednik 
Marko Obrstar. Na preizkus so najprej postavili 
Slovaka, nato pa še srbskega rokometaša 
Stankoviča, ki je vzbudil dober občutek in 
prepričal ekipo. V spomladanskem delu ga čaka 
še veliko tekem, kar 19, in to bo zanj tudi obdob

ostal član ekipe, bo treba za naslednjo sezono 
poiskati še enega igralca za to igralsko mesto, saj 
mora biti v dobri ekipi vsaka pozicija v igri 
zastopana z dvema, po možnosti enakovrednima 
igralcema. "Le tako je možno na vsaki tekmi 
zdržati hud tempo v vseh 60 minutah igre", meni 
predsednik. Prestop Borisa Stankoviča v Ribnico 
je RD stal 1500 evrov, kolikor znaša strošek 
licence za prestop tujega igralca v slovensko ligo.

Tekst in foto A. Pahuue

Rezultati rokometnih tekem:

RK Pivovarna Laško : RD Riko Hiše, Ribnica 36:33
Tekma je bila odigrana 18. decembra lani.

RD Riko Hiše, Ribnica : RK Jeruzalem, Ormož 32:30
Tekma je bila odigrana 23. decembra lani.
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PAVLIN PREDLAGAN ZA ŠPORTNIKA 
LETA

JOGA
V VSAKDANJEM 

ŽIVLJENJU

Plavalci PK Inles Ribnica se teden
sko udeležujejo tekem in mednaro
dnih mitingov po Sloveniji. 
Nabirajo si novih tekmovalnih 
izkušenj, pa tudi dobrih uvrstitev. 
Praviloma se kar nekaj tekmoval
cev uvrsti v finalne nastope v 
različnih kategorijah. Na mednaro
dnem mitingu v Mariboru je Anže 
Pavlin dosegel 4. mesto na 100 m 
hrbtno, Jan Mate 5. in Martin 
Maležič 6. mesto na 50 m hrbtno, 
7. mesto na 100 m prsno pa Jan 
Zajc. V Celju pa smo pobrali dve 
medalji, in sicer 2. mesto 50 m 
prsno Mihael Dvorščak in 3. mesto 
100 m hrbtno Anže Pavlin. Žal pa 
je tekmovanje v Nemčiji, v 
Reichenhalu, odpadlo zaradi 
sesutja strehe.

Glede na vse dosežene rezultate je 
Anže Pavlin predlagan od Športne 
zveze za športnika leta.

Novičke zapisala 
Karin Kočevar 
Foto R. Pavlin

Lončarji pripravili 3. najboljšo 
športno prireditev

Športno društvo Lončar, ki je lani pripravilo že 4. 
Tek po Lončariji, si je od Športne unije Slovenije 
prislužilo laskavo priznanje. V kategoriji najboljših 
športno - rekreativnih tekmovanj je zavoljo dobre 
organizacije zasedlo 3.mesto, s čimer se člani 
društva veselo ponašajo. Pohval so sicer že 
vajeni, saj jih organizator Dolenjskega pokala, 
Društvo Maraton iz Novega mesta, hvali kot 
najboljše organizatorje znotraj pokala, ki uspejo

zbrati tudi največje število tekačev. Tekmovalce 
smo tudi sami večkrat povprašali, ali je vse na 
mestu, kadar pridejo, in vedno so govorili samo v 
presežkih.
19. januaija je tako v imenu društva na svečani 
skupščine Športne unije priznanje prejel 
predsednik Toni Prus, izročil pa mu gaje predse
dujoči Unije Miro Ukmar.
Smo že v napetem pričakovanju 1. julija 2006, ko 

se bodo po ulicah Lončarijo 
borili tekači iz vse Slovenije. 
Tokrat je šlo društvo še stop
ničko višje - pripravilo bo 
tekmo, ki bo štela za 
Slovenski pokal, je dejal 
Srečko Vrbinc, idejni pobud
nik Teka po Lončariji.

A. Pahuue 
Foto Srečko Vrbinc

Z leve: Rado Cvetek-predsed
nik Izvršilnega odbora 
ŠPORTNE UNIJE SLOVENIJE,
Toni Prus - Predsednik ŠD 
Lončar in Miro Ukmar- 
predsednik Športne unije 
Slovenije.

EKAPADA UTTHANASANA (IZG. 

EKPAD UTANASANA) ZAHTEVA VELIKO 

POZORNOST IN ZBRANOST, SICER NE BO 

PRAVEGA REZULTATA. UMIRITE SE, 

RESNO JO VZEMITE, PA BO ŠLO.

Začetni položaj: vzravnana stoja.

Pozornost: na ravnotežje.

Dihanje: normalno.

Število ponovitev: 6 (po 3x leva in desna noga). 
Izvajanje: stojte vzravnano. Noge držite skupaj. 
Sprostite se. Teža telesa naj bo na desni nogi. 
▻Dihajte normalno. Položite levo stopalo na 
desno stegno. Da bi vzdrževali ravnotežje, se 
osredotočite na izbrano točko pred seboj. 
Odročite v višini ramen. Dvignite roke nad glavo 
in sklenite dlani. Dvignjene roke spustite v višino 
prsi. Z vzravnanim hrbtom se nekoliko sklonite. 
Zadržite se v tem položaju, vendar ne dolgo. 
▻Štirikrat poglobite predklon. Zadržite se v 
posameznih položajih. >V končnem položaju naj 
bo lega trupa in glave vzporedna s tlemi.> Počasi 
se vzravnajte. >Vrnite se v začetni položaj>Asano 
ponovite z desno nogo.

Učinkovanje
Povečuje zbranost.
Usklaja delovanje živčnega sistema.
Izboljšuje ravnotežje.
Krepi nožne in stopalne mišice.

Opozorilo
Ne vadite po poškodbi kolen.'

Različica
Asano naredite z zaprtimi očmi. Osredotočite se 
na izbrano točko v svoji notranjosti (na primer na 
energijsko središče med obrvmi).
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Nadaljevanje s strani 2

Pogled v babičino 
snbinjo

Piše: Alenka Pakiž
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Skice kroja kočemajke in brezrokavnika

J

Ko sem ji prinesla najdena stara oblačila, jih je 
pridržala v rokah, nato pa povedala, da so se v 
tako krojena oblačila napravljali tudi njena stara 
mati in mati ter oče in starejši bratje.
Ogledala si je kočemajko, krojeno v pole, 
podaljšane in razširjene od pasu do bokov v 
škriče - krajčke. Takoj je opazila stoječ ovratnik, 
ozke rokave. Vedela je, da so bili suknjiči v ramah 
ozko krojeni, z enorednim ali dvorednim zapen
janjem, in hlače ravno urezane brez robu, s 
podaljškom zadaj. Povedala je, da so tudi notran
jo podlogo iz bombažne rokavine in moleksina 
odrezali enako in je šivali skupaj z gornjim 
blagom.
Ko se je spomnila, v kakšne pole se je rezalo, je 
sledil "krojni tečaj" in sva skupaj risali. Poznala je 
tudi kroje za dolga krila in obudili sva spomin, 
kako so nastajala oblačila včasih.

PLANINSKE NOVIČKE

Silvestrovanje pri Sveti Ani

• PD Ribnica se je na Silvestrovo že tradicional
no podalo skupaj s pohodniki, ljudmi dobre

volje, k Sv. Ani, da bi v planinskem vzdušju 
pričakali novo leto. Skoraj 50 pohodnikov se je 
v smehu, dobri volji in z baklami ali svetilkami 
pod vodstvom predsednika društva Staneta 
Babiča podalo na pot. V cerkvici sv. Ane je bila 
po enajsi uri tudi sveta maša, ki jo je daroval 
kočevski župnik Tone Gnidovec. Ob polnoči 
pa so pred cerkvijo z razgledom na dolino 
sledile najlepše želje in voščila, a tudi ogn
jemeta ni manjkalo. Veselo je bilo nato tudi v 
koči, saj je praznovanje ob prijazni postrežbi 
štirih Božičkov navdušilo veliko planincev in pri
jateljev naše koče, da so se zadržali pozno v 
noč oziroma do zgodnjih jutranjih ur.

S članarino do ugodnosti

Obveščamo vas, da je v 
društvenih prostorih na 
Škrabčevem trgu (za bivšo 
Policijo) že možno vplačati 
planinsko članarino za leto 
2006. S plačano članarino 
ne pridobiš samo 
zavarovanja na planinskih 
poteh, kup ugodnosti v 
športnih trgovinah s planin
sko opremo in kar 50- 
odstotni popust pri spanju 
v planinskih kočah, temveč 
s tem izkazuješ tudi pripad
nost planinam, goram,
planinski organizaciji ter 
spoštovanje do vseh tistih 
pridnih markacistov, ki 

oskrbujejo, urejajo in opremljajo naše prelepe 
poti.

"Ljubezen do gora je zmes neukrotljivega in 
nikoli potešenega hrepenenja, strasti, nemi
ra, pa tudi nepopisne sreče, zadovoljstva in 
vedrine." Srečno, varen korak in 'mejte se 
radi!

Zdenka Mihelič 
Foto Miran Kozina

Plan pohodov

JANUAR 2006 FEBRUAR 2006

Datum: SOBOTA, 28.1. 2006 Datum: SOBOTA, 4. 2. 2006
Kam: Na tradicionalni NOČNI Na RAŠICO (641 m) in

POHOD Z BAKLAMI K ŠMARNO GORO (676 m)
SV. ANI; v organizaciji 
Mladinskega odseka PD 
Ribnica - za vse mlade, po

Kam: Tacen

letih in srcu Izhodišče: LAHKA (zimska)

Izhodišče in odhod:ob 17.30 izpred Zahtevnost: 6 ur
veterinarske postaje pri
Riku v Ribnici Trajanje: Potrebna je primerna 

planinska oprema in varen
Zahtevnost: LAHKA (zimska) korak

Trajanje: 3 ure
Prijave z vplačilom akontacije sprejemamo v 

Organizacijski vodja pohoda: Barbara društvenih prostorih v torek pred pohodom ob 
Vogrinec 18. uri.

Potrebna je primerna planinska oprema in varen
korak. Pohodniki bodo bakle za simbolično ceno Z. MIHELIČ
dobili na zbornem mestu. Vse pohodnike v koči 
čaka topel čaj.
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Zdravstvo, šport, kultura, gospo
darstvo in glasba - vse speto v

RIBNIŠKI PUSELJC 2005

Za 'Rešeto domačih’ seje moral 
najbolj truditi urednik radia Urban 
(radio zdaj najdete v prenovljenih 
prostorih bivšega Gozdarskega 
doma) Marko Modrej, ki že vsa leta 
pri Rešetu skrbi tudi za akcijo 
Ribniški pušeljc. Prireditev je 
naletela na izjemne pohvale in nav
dušujoč odziv, večinoma je bila tudi 
v t.i. 'unplugged1 verziji, kar pomeni, 
da so nastopajoči igrali in zabavali v 
živo.

Ribniški pušeljc je bila na Rešetu domačih gotovo najbolj opevana 
besedna zveza, v dobesednem smislu: ime nosi ansambel, ki je tudi 
letos poleg dr. Marjete Kregar Jeranko, Bojana Cebina, Franca 
Jakliča in Marinke Vesel izbran v 'pušeljc', s katerim se ponašajo 
Ribničani; z znamenito pesmijo s tem naslovom pa je na domoljubna 
čustva zaigral tudi ansambel Franca Miheliča. 21. januarje bil dan, ko 
se je radio Urban odločil pripraviti prireditev za ljudi. Veliko smeha z 
radiom Mlajku, mladimi Hrovačani,predstavniki vasi, ki jo po njihovem 
že v marsičem kopira Ribnica, ker se toliko tega lotijo, in veliko dobre 
narodno-zabavne glasbe, ki so jo na koncu okronali Mihelič in 
Gašperji, nasledniki Avsenika. Triurni koncert je pritegnil v Športni 
center mnoge ljubitelje glasbe; obiskovalci so ga povsem zasedli, 
manjkali pa niso niti čelni možje iz politike. Župan je izbrancem 
Ribniškega pušeljca, ki so preko radia Urban in Rešetaš 5122 glaso
vi nagradili ljudi, katerih vloga v okolju je zelo opazna, podelil priz
nanja v obliki velike lesene žlice. Minister za delo, družino in socialne 
zadeve mag. Janez Drobnič se je veselil tega, da Ribničani iz leta v 
leto, zdaj že osmič, znajo izbrati in nagraditi prave rojake ter bil nav
dušen nad veselo prireditvijo. V prvo vrsto sta sedla tudi poslanec 
Jože Tanko in državni sekretar na ministrstvu za kmetijstvo Franci But, 
sledili pa so jima mnogi pokrovitelji, ki so se želeli vključiti ne samo s

finančno podporo prireditvi, marveč so glasovalcem in obiskovalcem 
prispevali tudi nagrade - od digitalnih aparatov do DVD - predvajalni
ka, sprostitvenih masaž, kosil, pršuta...
Rešeto domačih je sicer oddaja, ki jo na radiu Urban vodi njen ured
nik Tadej Osvald, tudi gostitelj prve prireditve, ki naj bi postala tradi
cionalna. Na njej bo v prihodnje vsako leto na velikem koncertu 
zabaval tisti ansambel, ki bo izbran kot 'naj viža leta'.
Rešeto domačih je bilo tudi scensko privlačno, z velikim platnom rib
niškega motiva gradu in potoka Bistrice v ozadju, navdušili pa so tudi 
plesni pari folklorne skupine Tine Rožanc iz Ljubljane, ki so vriskali 
ob živahnih melodijah najprej ob ribniškem mladem ansamblu Roka 
Žlindre, nato pa še ob vseh ostalih nastopajočih: Polka punce, 
Ansambel Franca Potočarja, kjer pojeta tudi član okteta Gallus in 
Robi Kožar, navdušil je sod raški tamburaški orkester. Ribniški 
pušeljc se ponaša z Božično pesmijo, ki je bila na radiu Ognjišče 
izbrana za vižo tedna, nastopil je tudi Ribniški orkester ter virtuozi na 
harmonikah: najprej mladi Boštjan Konečnik ter že omenjena ansam
bla Franc Mihelič in Gašperji. Koncert, ki je veliko športno dvorano 
napolnil do zadnjega kotička.

A.Pahuue 
Foto M. Glavonjič
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VETD Hrovača vabi
na premiero gledališke predstave:

SUMLJIVA OSEBA
dvorana Ideal, 17. februar, 

ob 19. uri

Kdo je, kaj je, kakšna je, je 
samo ena kapljica besedila, ki 
ga ponuja predstava podmladka 
VETD Hrovača.
Pravi srbski humor, kateremu 
dušo vdahnejo policijski liki.


